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PE TERMINATE CU REPARAȚIILE Au terminat

Ju-

agricole 
muncito- 
naturale 
în ace-

reparațiile
Cu multă voință și interes au 

crat la pregătirea utilajului agricol 
necesar campaniei de însămînțări 
din aceasta primăvară mecanizatorii 
de la gospodăria de stat Sighișoara, 
regiunea Stalin. La data de 29 ia
nuarie, în această gospodărie toate 
tractoarele, semănătorile, plugurile 
de tractor, cultivatoarele, precum și 
celelalte mașini și unelte 
erau gata reparate. Acum, 
rii transportă îngrășăminte 
pe terenurile gospodăriei; 
lași timp ei condiționează semințele.

60 la sută 
din tractoare

Gheorghe Gheorghiu-Dej
Dragi tovarăși,

Se pregătesc 
pentru campania 

de primăvara
De cîtăva vreme, iarna albă, umedă 

ți rece — a poposit și pe ogoarele 
raionului Sărmaș. Țăranii muncitori 
jdin satele raionului nu consideră însă 
Ică odată cu căderea zăpezii munca lor 
s-a terminat. Dimpotrivă, ei continuă 
munca de pregătire a campaniei de 
primăvară.

Colectiviștii și țăranii muncitori cu 
gospodărie individuală din comuna 
Șopteriu, de pildă, au transportat la 
cîmp, cu săniile, numai în cîteva zile, 
tnai bine de 100 tone de gunoi de 
grajd. De asemenea, în comună au 
fost reparate peste 20 de pluguri, 10 
grape, 5 semănători de porumb etc. 
Țăranii întovărășiți Gheorghe Suciu, 
lAndrei Demeni și Simion Negușă sînt 
fruntași în ce privește pregătirile pen- 
țtru însămînțările de primăvară.

, AVRAM ARIEȘAN 
corespondent

Mecanizatorii de la S.M.T. Barcanești, regiunea Ploești, sînt aproape 
gata cu repararea utilajului agricol de care vor avea nevoie în muncile de 
primăvară.

In fotografie: mecanicii Păun Dumitru, Radu Gheorghe și Dobre Ste- 
lian, lucrind la montarea pieselor unui tractor K.D.-35.

Foto : D. CONSTANTINESCU.

In stafiunile de mașini și trac
toare din regiunea Galați, pregătirea 
utilajului agricol se desfășoară in
tens. Pînă zilele acestea S.M.T.-urile 
din întreaga regiune au reparat peste 
60 la sută din numărul tractoarelor 
precum și numeroase pluguri, semă
nători și cultivatoare. Pentru buna 
desfășurare a lucrărilor de reparații, 
mecanizatorii au organizat mai bine 
munca, fiecare tractorist luînd parte 
la revizuirea și repararea tractorului 
cu care va lucra în acest an.

Pentru o producție sporită de legume
Recenta hotărîre a 

Consiliului de Mi
niștri al R P R. pri
vind reglementarea 
contractărilor și ă- 
chizițiilc-r de legu
me și fructe, înseamnă un puternic 
stimulent pentru cultivatori în scopul 
introducerii și dezvoltării culturii le
gumelor.

Experiența anilor trecuți arată că uni
tățile agricole care au folosit cu chibzu
ință sistemul de contractare lâ cultura 
legumelor au obținut recolte și cîștiguri 
bănești frumoase. In felul acesta au 
izbutit colectiviștii din comuna Roșiori, 
regiunea Oradea, să dezvolte anul tre
cut cultura legumelor forțate pe 1.000 
de m.p.; de pe urma recoltei predate

© încheierea contractărilor de legume trebuie 
urgentată © Aienjie introducerii soiurilor celor 

mai valoroase

f

Pentru îmbunătățirea sistemului de îngrijire
\z‘ și reparare a parcului de mașini și tractoare

Cea mai potrivită formă 
ne măsne a ciclului ae reparare

prin contract, gospodăria a încasat peste 
80.000 de lei. Cazuri asemănătoare se 
întîlnesc și în alte regiuni ale țării.

In scopul dezvoltării culturii legume
lor statul nostru dă anul acesta un spri
jin mai mare celor care încheie contracte 
pentru producerea de legume și fructe. 
Se pun la îndemîna unităților respective 
cantități sporite de lemn pentru răsad
nițe, sticlă, îngrășăminte chimfce, se
mințe și utilaj grădinăresc. Totodată — 
așa cum arată recenta Hotărîre — se 
acordă credite, împrumuturi și reduceri 
de impozite precum și prețuri de valori
ficare din cele mai avantajoase.

Ținînd seama de acestea, ar fi trebuit 
ca la data actuală încheierea de con
tracte pentru producerea de legume să 
se afle în plină desfășurare. Lucrurile nu 
stau tocmai așa. Sînt unele regiuni cu 
bazine legumicole dezvoltate — Bucu
rești, Timișoara, Constanța sau Craiova 
— unde ritmul acestei acțiuni este cu 
totul nesatisfăcător. Se ilmpune ca o dată

cu adunările gene
rale care au loc in 
unitățile agrico
le cooperatiste în 
cere se discută și 
se aprobă planul 

anul 1959, uTiitățile 
și mai ales organele

de producție pe 
de contractare 
agricole să convingă pe țăranii mun
citori să contracteze un volum cit mai 
sporit de legume.

Atenție mai mare trebuie dată extin
derii legumelor tbnipurii atît în răsadnițe 
cit și în cimp îndeosebi în unitățile 
agricole cooperatiste din jurul centre
lor populate și fabricilor de conserve. 
Colectiviștii, întovărășiți!, precum și 
țăranii muncitori cu gospodărie 
individuală trebuie convinși să intro
ducă în cultură cele mai potrivite me
tode și soiuri. Se știe că în legumicul- 
tură soiul folosit joacă un rol impor
tant în obținerea unor recolte de legume 
sporite și cit mai timpurii. La gos
podăria colectivă din Dudești-Cio- 
plea, așezată în preajma Capitalei, 
de la cultura roșiilor timpurii s-au

(Continuare în pag. 2-a)

Permiteți-mi să transmit, din partea 
Comitetului Central și a întregului 
nostru partid, din partea clasei mun
citoare și a tuturor oamenilor muncii 
din Republica Populară Romînă, un 
fierbinte salut frățesc celui de-al 
XXI-lea Congres al gloriosului Partid 
Comunist al Uniunii Sovietice.

Țelurile cutezătoare și totodată pro
fund realiste spre care Congresul al 
XXI-lea al Partidului Comunist al 
Uniunii Sovietice îndreaptă eforturile 
constructive ale poporului sovietic, 
oglindesc posibilitățile inepuizabile, 
fără precedent în istorie, pe care le 
capătă omul în condițiile orînduirii 
socialiste. Nu încape îndoială că pla
nul septenal al Uniunii Sovietice, ale 
cărui cifre întruchipează amploarea 
gigantică a operei de construire des
fășurată a comunismului, va exercita 
o profundă înrîurire nu numai în viața 
poporului sovietic, ci și în viața tu
turor popoarelor din țări'.e socialiste 
și a întregii omeniri progresiste.

Ca rezultat al dezvoltării istorice a 
mișcării comuniste și muncitorești 
internaționale, Partidul Comunist al 
Uniunii Sovietice a devenit detașa
mentul ei de frunte, a cărui experien
ță istorică reprezintă un bun de ne
prețuit al întregii mișcări muncito
rești, o permanentă sursă de inspira
ție pentru activitatea partidelor 
marxist-leniniste. Prin munca lor u- 
riașă, eroică, plină de abnegație, pe 
care o desfășoară de peste patru de
cenii în vederea construirii socialis
mului și comunismului, oamenii so
vietici și-au cucerit stima, dragostea 
și admirația oamenilor muncii de pe 
tot întinsul globului pămîntesc. Pă
șind pe căi nebătătorite de nimeni, 
oamenii sovietici, conduși de partidul 
comunist, au croit popoarelor drumul 
transformării revoluționare a societății 
și al asigurării victoriei socialismului. 
In noua etapă a dezvoltării societății 
sovietice, ei arată întregii omeniri 
drumul construirii societății comu
niste.

Este meritul istoric al partidului 
lui Lenin, al Comitetului său Central 
leninist, că Partidul Comunist al Uni
unii Sovietice rezolvă în procesul de 
construire a societății comuniste pro
bleme de uriașă importanță ale teoriei 
comunismului științific, îmbogățește în 
mod creator tezaurul gîndirii marxist- 
leniniste și al experienței revoluționa
re a clasei muncitoare internaționale.

Pentru partidele comuniste și mun
citorești ale țărilor socialiste, pentru

întreaga mișcare comunistă interna
țională. prezintă o uriașă importanță 
analiza profundă făcută în raportul 
prezentat la Congres de tovarășul 
Hrușciov sarcinilor mărețe ale planu
lui saptenal, ca și unor probleme teo
retice, puse la ordinea zilei de însăși 
dezvoltarea societății contemporane, 
probleme privind cele două faze ale 
societății comuniste — făurirea bazei 
tehnico-materiale a comunismului și 
trecerea de la stadiul socialist de dez
voltare la faza superioară, ca proces 
istoric obiectiv, problema repartiției 
bunurilor produse de societate în con
dițiile socialismului și a căilor trecerii 
la sistemul de repartiție propriu fazei 
superioare a comunismului, probleme 
ale organizării politice a societății în 
perioada construirii desfășurate a co
munismului și multe altele.

Partidul Muncitoresc Romîn a în
vățat și învață din uriașa experiență 
a Partidului Comunist al Uniunii 
Sovietice în construirea socialismului 
și comunismului, desprinzînd din a- 
ceastă experiență concluzii prețioase, 
care ne dau posibilitatea să rezolvăm 
mai bine și mai sigur problemele com
plexe ale construirii noii orînduiri so
ciale. Marele partid al lui Lenin con
stituie pentru noi un luminos exem
plu prin înalta principialitate comu
nistă de care a dat dovadă în tot 
cursul istoriei sale, prin perseverența 
cu care s-a îngrijit întotdeauna de în
tărirea unității și coeziunii rîndurilor 
sale, înlăturînd tot ce le poate submi
na. tot ce poate frîna mersul înainte, 
prin munca uriașă pe care o desfă
șoară Partidul Comunist al Uniunii 
Sovietice în vederea mobilizării po
porului la luptă pentru traducerea în 
viață a ideilor marxism-leninismului.

Poporul nostru muncește cu hărni
cie pentru construirea socialismului în 
patria sa, obținînd pe acest drum rea
lizări de seamă.

Industria noastră socialistă se dez
voltă într-un ritm susținut. Volumul 
producției industriale va depăși la 
sfîrșitul acestui ăn de aproape patru 
ori și jumătate nivelul anului 1938, 
din care volumul producției mijloace
lor de producție de cinci ori și jumă
tate. Productivitatea muncii a crescut 
în țara noastră numai în decursul 
ultimilor opt ani cu 85 la sută. Se 
realizează sarcina pusă de partid de 
a asigura precumpănirea sectorului 
socialist în agricultură, acesta apro- 
piindu-se în prezent atît ca suprafață, 
cît și ca număr de familii, de 60 la 
sută. Față de 1948, venitul național al 
țării a crescut de peste trei ori; se

îmbunătățește necontenit nivelul de 
trai al oamenilor muncii de la orașe 
și sate. Au loc profunde transformări 
socialiste in conști.nța oamenilor; 
cultura pătrunde tot mai larg în masa 
poporului.

Oamenii muncii din R. P. Romînă 
sînt conștienți că asigurînd progresul 
rapid al economiei și culturii, con- 

ră spună și 
de a-și

struind socialismul, ei 
îndatoririi ce le revine 
contribuția la obținerea victoriei

da 
______ ... „ ..,___ în 
întrecerea pașnică între capitalism și 
socialism, la atingerea obiectivului 
măreț, arătat în raportul tovarășului 
Hrușciov ca în anul 1965 producția 
globală industrială a țărilor sistemu
lui socialist s-o depășească pe cea a 
țărilor capitaliste.

Relațiile frățești de într-ajutorara 
și sprijin tovărășesc reciproc, stator
nicite între țările lagărului socialist, 
reprezintă un factor puternic ce con
tribuie la întărirea fiecăreia dintre 
țările socialiste pe calea rapidei dez
voltări economice. Îndeplinind cu 
cinste învățăturile marelui Lenin des
pre rolul primului stat socialist, marea 
putere socialistă — Uniunea Sovie
tică — acordă un sprijin frățesc, inter
naționalist, celorlalte țări ale lagăru
lui socialist.

De la această înaltă tribună ținem 
să exprimăm recunoștința fierbinte a 
poporului romîn pentru ajutorul mul
tilateral pe care țara noastră îl pri
mește din partea Uniunii Sovietice.

înaintarea victorioasă a Uniunii So
vietice spre comunism, marile realizări 
ale Chinei populare și ale celorlalte 
țări socialiste, creșterea forței de a- 
fracție a ideilor socialismului în în
treaga lume, confirmă întrutotul apre
cierile Consfătuirii de la Moscova a 
partidelor comuniste și muncitorești 
din noiembrie 1957 cu privire la su
perioritatea tot mai vădită a forțelor 
socialismului asupra capitalismului.

Principiile înscrise în Declarația a- 
doptată la Consfătuire au înarmat 
partidele marxist-leniniste frățești în 
lupta pentru întărirea forțelor socia
lismului și păcii în lume, pentru apă
rarea purității învățăturii marxist- 
leniniste. Aceste principii își păstrează 
pe deplin valabilitatea. Victoriile so
cialismului dau o puternică lovitură 
teoriilor apologeților capitalismului, 
reformiștilor, revizioniștilor de tot fe
lul, demonstrînd din nou eșecul tutu-1

(Continuare în pag. 4-a)

Dezbaterile asupra raportului
prezentat de tovarășul N. S. Hrușciov
Privirile oamenilor muncii din toa

te țările lumii sînt îndreptate în a. 
ceste zile spre Moscova, unde se des
fășoară lucrările celui de al XXI-lea 
Congres Extraordinar al Partidului 
Comunist al Uniunii Sovietice. Cu o 
mare admirație au primit popoarele 
din întreaga lume grandiosul program 
constructiv expus în raportul tovară
șului Hrușciov, program care jalo. 
nează înaintarea cu pași repezi a 
Uniunii Sovietice spre comunism.

In zilele de 28, 29, 30 și 31 ianua-

' Efectuarea îngrijirilor tehnice și a 
reparațiilor la utilajul existent în uni
tățile S.M.T. și Gostat se face în pre
zent în cadrul unui ciclu de reparare, 
urmărindu-se îndeaproape succesiunea 
și periodicitatea îngrijirilor și repara
țiilor din cadrul ciclului respectiv. Mo
dul de exprimare (măsurare) a ciclu
lui existent de reparații, respectiv de 
măsurare a duratei de funcționare a 
mașinilor între două reparații, este 
hantrul. Se mai cunosc și alte unități 
de măsură pentru exprimarea duratei 
de funcționare între 
tiv pentru expri
marea ciclului de 
reparații, și anume:

- ore de funcționare 
ți consum de car
buranți.

Pentru a vedea 
tare este forma cea 
mai corespunzătoare 
ciclului de reparații 
avantajele și dezavantajele fiecărui 
sistem de măsurare a ciclului de re
parații.

Ciclul de reparații în funcție de 
hantri, pe lingă avantajele care ne sînt 
bine cunoscute, prezintă printre altele 
următoarele dezavantaje: hantrul ca 
unitate de exprimare a ciclului de re
parații nu reflectă starea tehnică reală 
a utilajului, deoarece la unele lucrări 
agricole ca: treierat, irigat, transport 
si tocat nutreț indicii de transformare 
a lucrărilor în hantri n-au fost calcu
lați pe baza unui calcul energetic. 
Succesiunea reparațiilor din cadrul a- 
cestui cic'u nu e conformă cu cerințele 
de exploatare. Ciclul de reparații exis
tent în prezent în unitățile noastre 
presupune o zonare a reparațiilor in 
funcție de sol și climă, care nu poate 
fi făcută în condițiile reale de exploa
tare a mașinilor. Durata ciclului de 
reparații de la o reparație capitală la 
alia este egală, indiferent de numă
rul de reparații capitale pe care îl efec
tuează un tractor în tot cursul exploa
tării lui.

Deci, cu toate că acest sistem de ex
primare a ciclului de reparații pre
zintă unele avantaje (posibilitatea ți
nerii evidenței in hantri și urmărirea 
prețului de cost), acest ciclu de repa
rații este necorespunzător cerințelor de 
exploatare și întreținere a mașinilor.

Pe de altă parte, și ciclul de repa
rații a mașinilor exprimat în ore de 
funcționare prezintă dezavantaje: sta
rea tehnică a utilajului nu poate fi 
exprimată perfect in funcție de orele 
de funcționare; nu se poate ține o evi-

reparații, respec-

dență precisă a orelor lucrate din 
lipsa aparatelor de înregistrare și din 
cauza lipsei de simț de răspundere a 
unor cadre ce exploatează tractoarele 
și urmăresc evidența lor.

Iată dar că nici această formă nu 
asigură o oglindire justă a cerințelor 
de exploatare și întreținere, deci nu 
aduce un aport mai mare în creșterea 
productivității muncii și a reducerii 
prețului de cost. Cred că nici acest 
sistem nu este cel mai bun.

Ciclul de reparații exprimat prin 
consumul de carburanți (aplicat cu 

mult succes în R.D. 
Germană 
Bulgaria) 
cat.însă 
noastră, 
un mare 
avantaje 
celelalte
mai sus: 
uzură a 
de solicitarea efec- 

independent de felul lucră-

__ Sa S

de exprimare a 
trebuie analizate

și R. P. 
neapli- 

în țara 
prezintă 

număr de 
față de 
două ci- 

expri- 
tractoa-

Raioanele Timișoara și Pecica
au terminat colectivizarea agriculturii

cluri analizate 
mă gradul de 
relor în funcție 
tivă, * .
rilor; exclude necesitatea zonării 
ciclului de reparații în funcție de sol 
și climă; sirrtplifică controlul aplicării 
ciclului de reparații; permite un con
trol sever al carburanților, întărind 
simțul de răspundere al mecanizatori
lor față de avutul obștesc. Ținînd 
seama de aceste avantaje susțin in
troducerea ciclului de reparații pe 
bază de consum de carburanți. Tot
odată, pentru buna aplicare a ciclului 
de reparații pe bază de consum de 
carburanți, propun următoarele: du
rata ciclului de reparații — între re
parațiile capitale — să se micșoreze 
pe măsură ce numărul acestui fel de 
reparații crește, avînd în vedere con
tinua uzură a mașinii și îndeplinirea 
duratei ei de serviciu; între repara
țiile capitale, curente și medii să fie 
inclusă și o reparație mică cu caracter 
de schimbare a setului de cămăși- 
pistoane la motor și verificarea an- 
samblelor care ar necesita eventuale 
recondiționări; să se facă cartelarea 
carburanților (și la producție și la în
treținere).

Asigurîndu-se toate cele propuse, 
precum și schimbarea ciclului de re
parații pe bază de consum de carbu
ranți, productivitatea muncii va crește 
simțitor iar prețul de cost al lucrărilor 
mecanizate va fi redus considerabil. 
In felul acesta S.M.T.-urile și gospo
dăriile de stat se vor achita cu cinste 

sarcinile ce le-au fost încredințate.
Ing. ȘTEFAN MARIN 

mccan c șef la S.M.T.-Recea, 
regiunea Pitești

La o săptămînă numai după ce ra
ionul Ceacova raportase cu mlndrie 
că terminase victorios această impor
tantă sarcină- pe harta marilor ogoa-- 
re unite ale țării se înscrie la loc de 
cinste raionul Timișoara. Iar peste 
numai 2 zile, raionul Pecica devine cel 
de al cincilea raion bănățean cu agri
cultura colectivizată.

Asemenea știri fac să ni se umple 
inimile de adincă bucurie și satisfac
ție. Politica înțeleaptă a partidului 
nostru a cunoscut un nou și impor
tant succes.

In cele 55 de gospodării agricole 
colective din raionul Timișoara 15.437 
familii de țărani muncitori romini, 
germani, maghiari, sirbi, slovaci etc. 
s-au unit pentru totdeauna. Cele 
75.381 de hectare ce le stăpînesc și 
le lucrează în comun sînt chezășia 
vieții de bunăstare și fericire spre 
----  ... nețărmurită încre-care au pășit cu 
dere.

S-ar putea pune 
tori au determinat 
tărîre colectivă. In . 
piui — căci in raionul Timișoara s-au 
dezvoltat și au înflorit ani de-a rin-

întrebarea: ce fac- 
această mare ho- 
primul rină exem-

dul ca într-un splendid buchet peste 
20 de gospodării colective milionare. 
Exemplul colectivei din B led care in
tr-un an greu ae secetă ca 1958 a ob
ținut 1.600 kg griu la ha, 2.407 kg 
orz, 2.650 kg porumb boabe etc., cele 
peste 200 de construcții necesare fer
melor și atelierelor ridicate de colecti
viștii din raion- toate au demonstrat 
convingător trăinicia și superioritatea 
incontestabilă a gospodăriei colective.

De la Biled, Orțișoara, Recaș, Sat- 
chinez, Becicherecul Mic, de la cele 
peste 20 de gospodării colective mi
lionare a pornit exemplul, de la ele a 
venit încredereu și pilda.

Intîmplarea a făcut să mă aflu in 
citeva sate ale acestui raion în zilele 
cînd se înfăptuia această temeinică 
muncă îndrumată de partid. La Che- 
vereșul Mare cu o jumătate de oră 
înaintea începerii adunării generale a 
colectiviștilor se mai completau încă 
cereri de înscriere. Ultimii întovără
șiți iși scriau cererile chiar in stradă, 
in fața căminului cultural sub privi
rile strălucitoare de bucurie ale vechi
lor colectiviști, care îi ajutau să le re
dacteze. Și dacă rindurile nu se aș-

temeau tocmai cum trebuie nimeni nu 
s-a supărat. Important rămlnea faptul 
că cel ce le scrisese- omul, găsise 
drumul cel drept in viafă, drumul sare 
bunăstare și fericire.

l-am văzut apoi pe noii colectiviști 
discutind cu înfocare obiectivele pla
nului de producție, cifrele de inves-. 
tiții. Spuneau cu o surprinzătoare si
guranță in glas, „pămîntul nostru", 
„recoltele noastre", „construcțiile noa
stre" de parcă nu ei ar fi fost aceia 
care scriseseră stăplniți de emoție, cu 
o oră înainte, cererea de primire în

rie delegații la Congres au discutat 
într-o atmosferă de unanimitate de
plină, într.un spirit practic și princi
pial leninist, raportul tovarășului N- 
S. Hrușciov. Exprimînd părerea or
ganizațiilor de partid, care i-au dele-1 
gat la Congres, părerea întregului 
popor sovietic, vorbitorii și-au mani-, 
festat convingerea fermă că sarc.nlle 
puse de partid în fața țării pentru a- 
cești șapte ani ver fi 
ces în viață.

Primul care a luat 
bateri în ședința din 
28 ianuarie a fost NIKOLAI BELIAEV, 
prim-secretar al C, C. al Partidului 
Comunist din Kazahstan. In cuvînta
rea sa, Nikolai Beliaev, a subliniat 
că în îndeplinirea planului septenal 
de dezvoltare a economiei naționale a 
U.R S.S, ,un rol de seamă revine Ka- 
zahstanului. Republica Kazahă, a spus 
el, a devenit o regiune cu o industr.e 
și o agricultură puternic dezvoltată.

Beliaev a citat date caracteristice 
dezvoltării Kazahstanului in ultimii 
ani- El a relevat că Kazahstanul, care 
în prezent ocupă al do.lea loc (după 
Federația Rusă) în producția de ce- 
reale-marfă. deține un loc de frunte

traduse cu

cuvîntul la
seara zilei

de

suc-

dez. 
de

în U.R.SS. în producția de zinc,

Raionul Trușești 
cooperativizat in întregime
In raionul Trușești, unul din cele 

mai importante raioane agricole ale 
regiunii s-a terminat cooperativizarea 
agriculturii. Intrarea tuturor țăranilor 
muncitori în gospodăriile colective și 
întovărășirile agricole se datorește 
convingerii lor că muncind pămîntul 
în comun, cu mijloace mecanizate și 
aplicînd regulile agrotehnice înain
tate, producțiile obținute vor fi mai 
mari; că veniturile lor vor crește și 
astfel viața le va deveni mai îm
belșugată.

An de an, gospodăriile agricole co
lective s-au întărit și au devenit mai

bogate. Anul trecut, de pildă, recol
tele medii la hectar obținute de gos
podăriile colective din raionul Tru- 
sești au fost cu 546 kg. la grîu, 1068 
kg. la porumb și cu 439 kg. la floa- 
rea-soarelui mai mari decît cele ob
ținute de țăranii muncitori cu gospo
dărie individuală.

Astăzi în raionul Trușești, cel de 
al doilea raion din regiunea Suceava 
cu agricultura cooperativizată, lucrea
ză în comun 20.877 familii de țărani 
muncitori, deținînd 49.052 ha. de 
teren.

(Agerpres)

colectivă.
Stamora 

runtă față 
Gospodăria 
anul 1956 < 
pornită temeinic la drum. Colectiviștii 
au avut in față exemplul luminos al 
Biledului pe cwe l-au vizitat în fiecare 
an- pe care și-au propus să-l urmeze. 
Acest lucru l-au înțeles și întovără
șită. Ultimele 30 de familii au pre
zentat cererile de înscriere in preajma 
zilei cînd întreaga (ară sărbătorea 
Centenarul Unirii. Nu știu dacă ei 
s-au gindit la această semnificație 
simbolică dar sînt convins că atunci 
cînd ultima cerere a fost aprobată in 
ropotul puternic al aplauzelor ei au 
avut in fața ochilor imaginea celor 
1.180 de hectare pe care 160 de fa
milii înfrățite pentru totdeauna le vor 
munci intr-un chip nou, spre a-și im- 
belșuga casele, viața.

Azi, în cele 17 gospodării colective 
din raionul Pecica, 14.300 de familii 
de țărani muncitori, lucrează împre
ună o suprafață de 48.500 de hectare.

In acest început de an regiunea Ti
mișoara trăiește cu intensitate vibrindă 
evenimente hotărîtoare pentru agri
cultura sa. Poate numai citeva zile ne 
despart de clipa cînd prin cablurile 
telefonice și prin văzduh va zbura bi
ruitoare o nouă și îmbucurătoare 
știre: raionul Gătaia a terminat și el 
colectivizarea agriculturii.

U CURSARU

Romînă e o comună mă- 
de cele din împrejurimi, 

i colectivă înființată în 
e încă nedezvoltată, dar

plumb, cupru și alte produse indus
triale.

Potrivit planului septenal, a spus 
printre altele vorbitorul, producția a- 
nuală de cereale în Kazahstan trebuie 
să fie, în anul 1965, de 1.370.000000 
puduri- Oamenii muncii din Kazah. 
stan, a subliniat Beliaev. sînt hotăriți 
să obțină la sfîrșitul planului septenal 
o producție de 1.500 000.000 puduri 
cereale.

ANDREI KIRILENKO, delegat al 
regiunii Sverdlovsk, Ural, a arătat "" 
în ceea ce privește industria regiunii, 
perioada de după Congresul al XX -lea 
s-a caracterizat pr,n însemnate schim
bări calitative și printr.un mare pro
gres tehnic.

In ultimii ani au fost proiectate, iar 
acum se fabrică în întreprinderi peste 
500 de noi dispozitive și aparate per
fecționate. A fost fabricat un blum.ng 
gigantic, se produc mari escavatoare, 
întrerupătoare de forță și alte utilaje. 
Intreprinder.le din regiunea Sverd
lovsk exportă aceste utilaje în 31 de 
țări, inclusiv în toate țările lagărului 
socialist.

In continuare a luat cuvîntul 
PALMIRO TOGLIATTI, secretar ge. 
neral al C. C. al Part dului Comunist 
Italian. Palmiro Togliatti a transmis

(Continuare in pag. 4-a)

de

ca

Colectiviștii urmăresc cu interes 
lucrările celui de al XXI-lea Congres 

al P. C. U. S

Lucrările celui de al XXI-lea Congres extraordinar al P.C.U.S. au 
trezit un larg ecou și in satele patriei noastre. Încă din primele ore 
ale sosirii ziarelor, pretutindeni s-au alcătuit spontan numeroase grupuri 
care au început să citească și să dezbată raportul prezentat de N S. 
Hrușciov.

iată i în fotografie pe colectiviștii din comuna Dor Mărunt, 
raionul Lehliu, luînd cunoștință de mărețele perspective ale planului’ 
septenal de dezvoltare economică continuă a U.R.S.S,



activitatea CE SA ClTlM

unui cerc agrozootehnic
Gospodăria colectivă din comuna 

Zăbrani, raionul Lipova, este îndea
juns de cunoscută în toate colțurile 
țării fiind tina dih primele întiințd. 
te. Anul acesta la 24 iulie ea își Va 
sărbători zece ani de muncă și în. 
semnate succese pe drumul agricul
turii socialiste.

In aceste luni de iarnă, la Zăbrdni, 
lnvățămîntul agrozootehnic de masă 
constituie o preocupare obișnuită 
pentru harnitii colectiviști. Dorința 
de a pătrunde tainele științei agrico. 
le, de a înțelege metodele fruntași, 
lor recoltelor bogate este evidentă.

Aplicarea retribuției și în raport 
cu producția obținută, faptul că 
în condiții de secetă unii co
lectiviști au obținut totUși pe par. 
celele lor recolte mari la porumb a 
trezit un interes sporit în rîndul co. 
lectjviștiior din Zăbrani. Desigur că nu 
toți colectiviștii sînt cuprinși în a. 
ceasta formă de învățămînl. Dat cei 
cate au fost încadrați sau au cerut 
să fie încadrați au indicat ca în te
matica cercului să fie introduse su. 
biecte noi, dînd întîielate celor măi 
actuale probleme care frămîntă gos
podăria.

Din cele 16 lecții cîte au fost pre. 
văzute în acest an s-au ținut pînă a. 
Cum 3 lecții agrotehnice de către toy. 
ing. Dascăl Gheorghe: „Lucrările ce 
se aplică solului brun roșcat de pă
dure", „Cultura rațională a porumbu. 
Iții și Sfeclei de zahăr", „Metode a. 
vansate în legumicultura". Cele 3 
lecții de zootehnie ținute de ing. Dă. 
nilă Sabin, dezbăteau probleme ca : 
„întrebuințarea rațională a callot de 
muncă", „importanța însămîhțărilor 
(utili' -de" și „Creșterea tineretului".

In săptăminile următoare cursanții 
Vor dtculfă încă 2 lecții de legumi.

cultură, 3 lecții despre tăieri la vie 
Și tăieri Ia pomi, precum și alte lec. 
[ii de agrotehnică.

Pentru a tace lecțiile mai atractive 
și a le ușurd ctțtsaftțilot Înțelegerea, 
lectorii folOsesc proiecții de diaiil- 
me — casa laborator a colectivei a. 
vind un stoc de aproximativ 80 de 
diafilme. La alte teme Cursanții pot 
să următedscă explicațiile privind 
mulăfele pentru recunoașterea soiu
rilor sau planșe adecvate.

Anul acesta, cursanții vor tace din 
nou lucrări de laborator că: deter, 
minarea umidității, observarea brief, 
giei și facultății de germinație — 
chiar la semințele pe care Ie au in 
primire brigadierii — determinarea 
greutății absolute și a celei hectoli- 
trice etc.

Astfel, fiecare brigadier și șef de 
echipă va ști să lucreze cu pricepere 
la principalele aparate ale casei la
borator. Viul interes pentru ptoble. 
mele tehnicii și științei agricole i.a 
făcut pe brigadierii Olariu loan și 
Mureșan Loghin să participe activ 
la concursul „Cine știe, ne scrie”.

Din cele relatate pînă acum se 
desprinde cred un calificativ favoră. 
bil pentru activitatea cercului agro
zootehnic și a Celor doi lectori. Bine 
înțeles că aceȘta este 
rităt.

Totuși nu ne putem 
cern unele sugestii și
primul rînd noi credem că în gospo. 
dărie ar fi trebuit organizate două 
cercuri: unul de agrotehnică și al
tul de zootehnie, cu atît mai mult 
cu cit gospodăria are și lectorii res. 
pectivi la îndemînă.

Din păcate, cînd s-a făcut recruta, 
rea cursanților colectivistele care lu. 
ctează la fermele de animale nu au

pe deplin me-

Opri să nu fa. 
obseivafii. In

fost aproape de' loc cuprinse. Șî ă. 
cest lucru este de regretat. Se pare 
că la Zăbrani se cade în greșeala de 
a menține în fiecare ah dceidșf 
cursanți — brigadieri și șefi de e. 
ctiipă, care repetînd ari de an dce. 
leași teme, unele devenite șablon 
pentru ei, î$j pierd interesul pentru 
această activitate.

După cum se și poate constata, în 
ultimul timp frecvența nu e cea mai 
burtă iar faptul că lecțiile se lin riti. 
mai după amiază nu este de natură 
să ajute participarea la CCrc a dă- 
menilor care îngrijesc de ărtimale. 
Noi credem că consiliul de conducere 
trebuie să se străduiască să ciiprin. 
dă în formele învătămîntufui agio, 
zootehnic de'masă în fiecare an șî nbi 
cursanți, cît mai multe femei și din 
toate sectoarele de activitate. Iar 
dacă se va veghea ca tematică cer
cului să fie cît mai bogată, actuali
zată cu tot ceea ce este nou în ștfîn. 
ta și tehnica agricolă, rezultatele in- 
vățămîntului agrozootehnic de masă 
vor fi și mai frumoase.

Încheind am vrea să subliniem că 
și la Zăbrani ca și în zeci de ălte 
comune din regiunea Timișoara se 
resimte mult lipsa manualelor în Hm. 
ba germană, care nici în acest an nu 
au fost editate. Existența lor ar fi 
îmbunătățit mult activitatea a sule 
de cercuri agrozootehnice din acea
stă legiune.

Gospodăria 
„8 Martie11 
miHonară
de Stat, 1958
sale, după o

Dau vîațo
hotâririlor

L. DRA3NA

LA STAȚIA
DB RADIOFICARE

RĂSPUNSURI LA CONCURSUL

Bine stit.HE SCRIE
O

TNTRE^AftEA II l-a, (ETARA ȚI). 
Care este deosebirea dintre rezistența 
plantelor la ger și rezistența la ier- 
nare ?

RĂSPUNS: După cum se știe, în 
timpul iernii plantele pot suferi din 
mai multe cauze. Astfel, un strat 
prea gros de zăpadă, o pojghiță de 
gheață peste plante, o cantitate prea 
mare de apă, înghețul și dezghețul. 
6au diferite mucegaiuri, printre care 
mucegaiul de zăpadă, sînt cauze care 
pot duce la moartea plantelor in tim
pul iernii. De aici înțelegem ușor,si 
deosebirea între rezistenta plantelor la 
ger și rezistenta la iernare. Prin, re
zistența plantelor la ger trebui® să 
înțelegem însușirea sait câpacftăfta 
plantelor de a suporta temperaturile 
scăzute. Prin rezistența plantelor la 
iernare trebuie să înțelegem capacita
tea plantelor de a suporta toate con
dițiile nefavorabile din timpul iernii :

— temperaturi scăzute ;
— strat prea gros de zăpadă ;
— pojghița de gheață ;
— îngheț și dezgheț ;
— apă în cantitate prea mare;
— mucegaiul de zăpadă.
Cunoscînd cauzele care duc la piei- 

re semănăturile de toamnă în timpul 
iernii, putem lua măsurile necesare 
pentru a înlătura a'ceste cauze, că, de 
pildă: scurgerea prin șanțuri a apei 
care bălteșțe peste plante, folosirea 
îngrășămintelor fosfatite și potasicfe, 
tăvălugirea zăpezii cînd aceasta e'ste 
prea înfoiată, distrugerea pojghiței de 
gheață trecînd peste lan cu oile sau 
cu tăvălugul cu dinți, tăvălugirea pă- 
mîntului înainte de semănat dacă 
arătura nu s-a făcut cu cel puțin 
două săptămîni mai devreme. In afară 
de aceste măsuri, trebuie folosite se
mințe din soiuri selecționate, semă
natul trebuie executat la epoca cea 
mai potrivită, iar sămînța trebuie să 
fie de calitate superioară.

ÎNTREBAREA l-a. (ETAPA VI). 
Ce suprafață a fost semănată cu 
sfeclă de zahăr în țara noastră între 
anii 1934—1938, ce suprafață între 
anii 1954—1958 și la ce producție de

zahăr trebuie să se ajungă pînă în 
anul 1964 ?

RĂSPUNS: In țara noastră avem 
condiții prielnice pentru cultivarea 
sfeclei de zahăr și pentru obținerea 
unor producții bogate la hectaf. Cu 
toate acestea, în trecut se cultivau su
prafețe restrînse cu sfeclă de zahăr. 
Astfel, între anii 1934—1938 supra
fața medie oțupată de această cultură 
a fost de 25.600 ha.

In anii regimului democrat popu
lar s-a acordat o atenție deosebită 
extinderii culturii sfeclei de zahăr, 
ajungîndu-se ca între anii 1954—1958 
sa: se cultive în medie o' suprafața de 
132.700 hectare. Totuși, datorită creș- 

Idții” nivelului de trai al oamenilor 
muncii, care se reflectă și în spori
rea consumului de zahăr pe cap de 
locuitor — statul nostru a fost ne
voi/ să importe din acest produs pen
tru acoperirea nevoilor interhe. La 
ședința plenară a Comitetului Central 
al Partidului Muncitoresc Romîn, din 
26—28 noiembrie 1958, tovarășul 
Qheorghe Gheorghiu-Dej a atras aten
ția asupra faptului „că în ultimii ani 
nu s-a asigurat dezvoltarea culturii 
sfeclei de zahăr în primul rînd în 
zonele deosebit de favorabile din anu
mite regiuni aid țării, ca Regiunea 
Autonomă Maghiară, regiunile Cluj, 
Stalin, Suceava, Timișoara și altele".

Aceasta a dus la o creștere neco
respunzătoare a producției medii la 
hectar.. Prin măstirile indicate de 
partid, trebuie ca în următorii ani pro
ducția sidclei de zahăr să crească 
considerabil, astfel ca în anul 1960 
să fie lichidat importul de zahăr iar 
pînă în anul 1964 să asigurăm pro
ducția necesară Unui consum anual 
de cirea 400.000 tone de zahăr precum 
și a unui disponibil pentru export.

Răspunsul scurt la această întreba
re poate fi formulpt astfel i

între anii 1934—1938 în țara 
noastră s-au cultivat în medie 25.600 
de ha cu sfeclă de zahăr; media 
anilor 1954—1958 a fost de 132.700 
hă ; pînă în 1964 trebuie să se asi
gure un cbnsum anual de circa 
400.000 tone zahăr și un disponibil 
pentru export.
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în comuna Slobozia, regWrtea Bucu 
rești, stația de radioficare desfășoară 
o rodnică activitate.

In fotografie : crainicul stației anun
ță irttimele știri cu privire la desfășu
rarea cursurilor agrozootehnice de 
masă ce se țin în comună.
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siurtă introducere, autorul se ocupă 
de mijloacele de bază și de fondurile 
de care dispune gospodăria, anafizînd 
principatele aspecte ale activității 
acesteia de la înființare și pînă azi.

Un loc deosebit revine realizărilor 
remarcabile ofcținute de gospodărie în 
cei opt ani de activitate* realizări care 
o situează printre gospodăriile agri
cole colective mîfîonare.

Ințelegind că sursa principală și 
inepuizabilă a creșterii verirfurilor 
este proprietatea dbșteăscă’, Colecti
viștii din Biled și-au îndreptat din- 
tr-un inceplit atenția către sporirea și 
întărirea avutului obștesc. Conform 
graficelor șr situațiilor prezentate de 
autor, fondul de bază a crescut an de 
an atingînd la sfîrșitul anului 1957 
importanta sumă de 3.522.912 lei, 
ceea ce reprezintă o creștere de 16 ori 
față de anul 1950 In aceeași propor
ție au crescut veniturile bănești.

în lucrarea sa, tovarășul M. Alexuț 
explică pe înțelesul tuturor care e 
cauza acestor succese. Face o amplă 
analiză a felului cum a fost organi
zată și desfășurată activitatea gospo
dăriei pe baza unui plan cu sarcini 
anuale de producție stabilite pe ferme, 
pe brigăzi, exploatări etc., a organi
zării și funcționării brigăzilor perma
nente înzestrate cu mijloace de pro
ducție necesare. Vorbește despre îm
binarea armonioasă a ramurilor de 
producție în vederea folosirii raționale 
a forței de murtcă; mecanizarea lu
crărilor și în special a acelora care 
cer urt volum mare de forță de rtiuncă, 
precum și organizarea producției pe 
bază științifică, care au asigurat gos
podăriei recolte mari și de calitate 
superioară.

în ultima parle a lucrării și ca o 
concluzie a autorului, sînt schițate 
perspectivele mărețe pe care Ie are 
gospodăria. Căci, deși fruntașă și mi
lionară, ea are încă mari posibilități 
de dezvoltare nefolosite.

Apreciem că autorul a reușit să facă 
din lucrarea sa un îndrumător în 
munca consiliilor de conducere ale gos- 
podărfrlor colective, un ghid pentru co
lectiviștii din țara noastră în efortul 
lor pentru întărirea economică și or
ganizatorică a gospodăriilor din care 
fac parte.

ED. GOLIMBIOSCHI
—

Colectiviștii — 
depunători ia C.E.C.
Foarte rpulți membri ai gospodă

riei agricole colective „Progresul" din 
comuna Făcăeni au devenit depună
tori la C.E.C. Pînă zilele trecute nu
mărul depunătorilor, membri ai gos
podăriei, crescuse pînă la 120. După 
ce și-au acoperit toate cheltuielile gos
podărești, colectiviștii Badea loan, 
D'obre E. Adatn, Păllci Z, Io’n și alții 
au depus pe librete C.E.C. sume în
tre 800 și 1000 de lei. Ei vor adăuga 
acestor bani noi sume din avansurile 
periodice știind că C.E.C. plătește 
dobîndă bună, iar statul garantează 
sumele depuse.

CONSTANTIN frincu 
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Pentru a cunoaște In ce 
măsură gospodăriile de stat 
din regiunea Stalin vor răs
punde sarcinilor trasate de 
recenta Plenară a C. C. al 
P. M. R., zilele trecute am 
avut o convorbire cu tov. 
Al. Spiridon, directorul Trus
tului Gostat al regiunii Sta
lin.

— I

— Ca primă întrebare, vă rog, 
tovarășe Spiridon, să-mi spuneți 
ce măsuri a luat Trustul dvs. în 
vederea măririi producției marfă ?

— Documentele Plenarei C. C. al 
P. M. R. din 26—28 noiembrie 1958, 
au fost dezbătute temeinic în cadrul 
Trustului nostru, și, pe baza lor, s-a 
făcut un plan de măsuri care să răs
pundă întrutotul sarcinilor trasate de 
partid. Astfel, prin desțeleniri, pre
luări și desecări de noi terenuri, 
care se vor executa pe Valea Oltului, 
a Tîrnavelor și pe cea a Hîrtibaciu- 
lui din 
prafața arabilă 
tare la 
aceste 
grîu peste 6.200 
502 hectare etc. Restul suprafeței va 
fi cultivată cu plante furajere. Aceasta 
ne va permite să livrăm în acest an, 
aproape 6.000 de tone de carne, peste 
95,000 de hl de lapte de vacă, aproape 
10.500 de hl de lapte de oaie, 118.000 
de kg de lînă, peste 3.000.600 de bu
căți de ouă, precum și produși de pră
sită. Cît privește îmbunătățirea condi
țiilor culturale, vom face o amplasare 
corectă a culturilor în raport cu ce
rințele plantelor. In vederea creșterii 
producției la hectar, în toamna tre
cută unitățile Trustului nostru au a- 
rat adînc toată suprafața planificată 
(17.000 ha). O atenție deosebită s-a 
dat și fertilizării solului cu peste 
160.000 de tone de îngrășăminte na
turale și 1.500 de tone de îngrășă
minte chimice. De asemenea, se vor 
folosi îngrășăminte biologice pe mari 
suprafețe. Aceste măsuri vor susține 
obținerea producțiilor sporite, pentru 
ca în anul acesta să ajungem la o 
medie de 1.900 de kg de grîu, 16.000 
de kg. de cartofi 
porumb la ha.

Ținînd cont că 
stat din regiunea 
prafață importantă de plantații viti
cole și pomicole, Trustul a luat mă
suri ca și în aceste ramuri să se ob
țină rezultate cît mai bune. Astfel, 
în vii se vor încorpora cel puțin 
30.000 de tone de îngrășăminte natu
rale, iar în plantațiile de pomi peste 
8.000 de tone. O altă măsură este 
completarea a cel puțin 1.400.000 
de goluri în vii, prin marcotaj și vițe 
altoite. Scopul nostru este ca în acest 
an să ajungem la o producție medie 
de struguri de 4.000 de kg la ha, iar 
la fructe de 18 kg de pom. Aceste 
producții ne vor da posibilitatea să 
livrăm statului peste 800 de vagoane 
de vin și cel puțin 5.000 de tone de 
fructe.

— Mai sus ați amintit că în re
giunea Stalin viticmhrra și pomi
cultura sînt mult dezvoltate. Vă 
rog să ne arăfați care va fi pe 
viitor contribuția gospodăriilor de 
stat la producere:! materialului să 
ditor viti-pomicol ?

— In prezent, pepinierele existente 
în gospodăriile, din regiunea noastră 
produc 1.000.00Q de bucăți de vițe al
toite și 270.000 de pomi altoi ți. In 
urma măsurilor luate, în următorii ani 
suprafața pepinierelor viticole, va creș
te de la ‘M la< 60 <fe hectare, iar plan
tațiile de port-altoi de feste' (loud ori. 
Producția for se va cifra la 3.00fX000 
de fire de vițe altoite și 540.000 de 
bucăți de pomi altoiți. Pepinierele vi
ticole se vor dezvolta mai ales în 
gospodăriile Mediaș, Axehte Sever, 
Valea Lungă. Blaj și Sînffliclăuș, iar

raionul Agnita vom mări su- 
de la 34.000 de hec- 

de hectare. Din 
se vor cultiva . cu 

hectare, cu legume

40.000 
terenuri

și 2.720 de kg de

sectorul socialist de 
Stalin deține o su-
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Interviul nostru 
cu tov AL. SPjRiDON 

directorul Trustului Gostat 
al regiunii Stalin

cele pomicole la gospodăriile Hăl
chiu, Dumbrăveni, Cristian și Jidvei.

— Documentele Plenarei C. C. 
al P.M.R. din 26—28 noiembrie 
1958 arată că în regiunea 
Stalin cultura sfeclei dc zahăr a 
fost restrînsă și înlocuită cu alte 
culturi. Se precizează că acest 
lucru s-a făcut mai ales în zona 
fabricii de zahăr Bod. Aveți ast 
fel de cazuri în unitățile Trustului? 
Dacă aveți ce măsuri ați luat 
pentru înlăturarea aceste stări de 
lucruri ?

— Cultura sfeclei de zahăr a fost, 
intt-adevăr, o scăpare serioasă a Trus 
tului care nu a combătut cu energie 
tendințele de a scoate această valo
roasă cultură din planul de producție. 
Scoaterea a fost dictată de Organele 
superioare. Dar, deși indicii de plan 
primiți îri ultimii ani nu cuprindeau 
la aceasta cultură nici o suprafață, 
Trustul a introdus în planul de pro
ducție al unor gospodării suprafețe 
restrînse de 150—200 de ha. Aceasta

s-a făcut mai mult la gospodăriile din 
raionul Codlea, care aveau nevoie da 
borhot pentru . furajarea, animatelor.

Țiriînd 'Seamă de sartiTiile date da 
partid în anul vom cultiva eu
sfeclă de zahăr 1.300 de hectare. Su
prafețe mai mari vor fi cultivate de 
gospodăriile Stupini, Hălchiu și Prej- 
mer din, raionul Godlea.

— 0 altă sarcină Importantă 
izvorita din documentele recentei 
Plenare este șî acrea a înmtrlțfrîl 
animalelor de rasă. Cunoscînd că 
in regiunea Staliri cfe|terea ani- 
m-al'elor este mult dezvoltată, pu
teți să rre Arătațt ce măsuri ați 
luat în această direcție ?

— In primul rînd vom extinde mult 
creșterea animalelor de rasă în pro
priile gospodării. Apoi, în următorii 
3—4 ani, vom realiza o mai mare în
cărcare zootehnică a teritoriului ajun- 
gind la cel puțin 21 vaci, 14 scroafe, 
80 oi, 422 păsări pe fiecare 100 de 
ha teren agricol (arabil, pășuni, fî- 
neață). în al doilea rînd vom ridica 
productivitatea animalelor pentru ob
ținerea unor indici superiori de pro
ducție: 3.000—3 500 de litri de lapte 
pe cap de vacă, 16 purcei înțărcați 
pe scroafă, 110—150 de buc. de ouă 
de la fiecare găină și 104 miei în
tăreați de la fiecare 100 de oi.

In vederea ameliorării materialului 
taurin existent, vom mai înființa 7 
nuclee de selecție pentru rasa Simen- 
thal, pe lingă gospodăriile Agnita, 
Cincu, Stupini și altele. Ca și pînă în 
prezent gospodăriile de stat vor fi 
principale surse de aprovizionare cu 
reproducători de' rasă ca: tauri, vieri, 
berbeci, cocoși etc. Sarcina care 
ne-am propus-o este de a livra anual 
cel puțin 500 tauri, 1.000 vieri șl 
3.000 berbeci sfaturilor 
mimale și gospodăriilor 
lective.

Contribuția unităților 
carne, lapte, ouă etc. la fondul cen
tral al statului se poate vedea din 
următoarele cifre: 11 tone de carne, 
232 de hl de lapte de vacă, 16,1 hl 
de lapte de oaie, 177 de kg lînă. 
Aceasta va fi contribuția la fiecare 
sută de hectare de teren arabil.

GH. BACIU
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Ce masuri trebuie luate

vederea creșterii mieilor

A murit

2 Se spune că un om zglrcit avea
3 un măgar. Cam încăpățînat ani- 
3 malul nu-i vorbă, dar odată pUs la

ham trăgea, iar oiriul cu pricitia 
o avea folos de pe urrha lui.
3 Lacom de felul său, stăpînul 

măgarului și-a pus în gînd să-i
3 mai taie din tain. Azi un cocean, 
o mîine un Mănunchi de fin; poimîi- 
° tie un pumn de boabe; încetul cu 
3 încetul asinul s.a pomenit cu ies- 
3 lea goală. Cu toate acestea trăgea 
2 la ham și-i căra stăpînUlui cel la

com tarhatul stinii. Cit privește 
hrana, ce era să facă? Răbda.

Bucuros că are un animal a^a 
de puțin pretențios stăpînul iși 
vedea de treburile lui, iar măga
rul își vedea de răbdat.

fntr-o dimineață însă stăpînul 
își găsi animalul mort. Mirai din 
cale-afară a zis amărît :

— Măgar nerușinat f
tocmai cînd se învățase să rabde-

La toate acestea mă 
după ce am citit scrisoarea trimi. 
să de tov. Mihai Mustață, tehni
cian agronom din comuna Vurpăr, 
raionul Sibiu. O pățanie asemănă
toare cu a măgarului din poveste 
s-a întimplat și dobitoacelor, din 
comunele Vurpăr, Ghijosa de Jos 
și Nocrich. Pățania le-a fost pri
cinuită nu de stăpînii lor și nu de 
lipsa hranei, ci de cea a apel...

S.a pus aici problema găsirii 
unui debit de apă pentru vite. Mai 
pretențioase decît măgarul din 
poveste, vitele din comunele sus 
amintite, pe lingă mîncare, vor și 
apă. Apă? s-au mirat unii tovarăși 
de la Institutul regional de pro
iectări din Orașul Stalin. Să nu ne 
pretindă țuică, vin, că nu avem, 
dar apă?-..

Și curind a sosit la Vurpăr teh
nicianul llieș Alexandru de la In
stitutul regional de proiectări ca 
să ajute sătenii să găsească un 
debit de apă. Bucuroși, gospoda
rii i-au dat un cal bine înșeuat și 
hidrologul a plecat să caute sursa 
de care eră nevoie.

Pe drum îhsă, ilieș Alexandru, 
a început să strîmbe din nas 
Apă? Ce să faci cu ea? Că nu.i 
bună nici în cizme. Și și-a adus 
aminte de o poezie învățată pe 
cînd era copil :

„Băutura cea mai bună 
Este apa de izvor"...
Dar curios lucru, nu-i mai plă

cea poezia. Era, ce-i drept, vorba 
de băutură dar?... De odată și-a 
trecut liinba pe buzele.i uscate și 
a zărit un debit al... M.A.T-ului.

S-a trezit răstălmăcind versu
rile:

gîndeam

„Băutura cea mai bună
Este țuica la ulcior..."
Mulțumit că a întors poezia in 

favoarea lui,, s-a dcit jos de pe cal 
să se cinstească. $i s-a cinstit și 
s.a tot cinstit, pînă ce soarele a 
asfințit, iar debit de apă n-a mai 
găsit...

Tirziu, la Vurpăr, în locul hi. 
drblogului Itidș, a venit calat fă
ră pătură și cu șaua ruptă.

Pașă-mi.te, anitnalul, simțind 
despre ,ce-i vorba și supărat că 
tliăș îrt Ide să caute debitul de a 
pă, caută pe cel de țuică, l-a trîn. 
tit într-un șdnț și s-a întors acasă.

Consecvent cu programul său de 
proiectări. Itieș a plecat și a două 
zi in prospectare după debit de 
apă. Și parcă a fost un făcut că 
și la Gospodăria de stat Vurpăr 
tot peste țuică a dat. A „proiec
tat.o" și pe asta pe gît pînă cind 
a început să se Invîrte gospodăria 
cu el și... s-a culcat. Numai că in 
timp ce el se „adăpd", adică se

I

țuicărea, gospodarii strînși 
sfatul popular îl așteptau să 
sedScă din prospectare...

Citind toate cele scrise de 
varășul Mustață ne-am gindit 
poate la mijloc e o greșeală a 
stitutului regional de 
Nu cumva în loc să trimită 
Vurpăr un hidrolog, Institutul 
trimis un... (uicolog ?

Dacă-i așa, sfatul popular 
Vurpăr îi poate pune la dispoziție 
o listă cu toate „debitele" de bă
uturi și cazonele de fabricat țuică, 
astfel ea omul să nu mai fie ne
voit să umble pe dduă cărări tot 
căutindu-le.

In felul acesta s-ar rezolva pro
blema: (uicologul și-ar vedea 
băutură, iar vitele din 
mune ar putea trage 
uh adevărat hidrolog 
găsi și lor izvotul de

du nevoie
I. GHEORGHIU
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Biblioteca din Noșlac, raionul Aiud, are 1.300 
cărți și... 28 cititori.

desert de NfC. NICOLAESCU

Șoarecele cel bătrîn : Cînd eram
cititor 11

văzut odată un

Sporirea numărului și a productivi
tății ovinelor depinde în bună măsură 
de modul cum este pregătită și orga
nizată campania fătărilor la oi și creș
terea mieilor în perioada de alăptare.

Adăpostul pentru oi trebuie să fie 
călduros, luminos, încăpător, curat și 
fără curenți. O mare atenție se va da 
asigurării curățeniei atît în interiorul 
Saivanului cît și în jurul ș'ătr. In adă
post se va așterne un strat gros de 
paie uscate ce se va schimba în fie
care zi pentru ca mieii să nu doarmă 
pe așternut umed sau murdar. O deo
sebită grijă se va acorda alegerii lo
cului destinat fătărilor. Adăpostul — 
maternitate trebuie să fie încăpător și 
prevăzut cu plafon pentru a menține 
temperatura de 10—12° C și cu fero- 
stre așezate la distanțe de cel puți.ți 
1 m. de pămînt pentru a asigura lumi
nozitatea necesară. Aci se vor amena
ja boxe pentru fătare confecționate din 
plăși mobile dih seînduri sau boxe fixe 
prevăzute cu portițe. In gospodăriile 
unde nu se pot asigura asemenea boxe, 
se poate folosi în același scop u.n pa
doc — loc comun pentru fătare 4x4 ni, 
care se fixează în partea cea mai lu
minoasă a saivanului. Pentru o mai 
bună îngrijire și supraveghere a miei
lor se construiesc cu ajutorul plași'.or 
mobile, compartimente de diferite mă
rimi pentru dile.mame cu tnifej de vîr- 
stă diferită. Pentru oile rele mame, 
care., nu lasă mieii să sugă, se con
struiesc cîteva boxe strimte (0,80x0,60 
m.). Din mobilier nu trebuie să lip
sească jghiaburile, grătarele și ulucile 
pentru administrarea hranei oilor și 
mieilor. Tot acum vor fi asigurate di. 
ferite obiecte ca : felinare, foarfeci, cro- 
tălii, cîntare etc.

Asigurarea hranei necesare 
oilor după fătare și a mieilor

In timpul lactației oițe mame tr&* 
buie hrănite din belșug cu nutrețuri 
bogate în substanțe hrănitoare, pentru 
a asigura o bună producție de lapte 
atît de necesară dezvoltării mieilor. 
Hrana acestora șe compune în acea* 
stă perioadă din fînuri de tegumihoa. 
se ți graniinee, cîte 1 kg. pe zi de cap 
de oaie, vreji de mazăre și paie de 
ovăz și nutreț însilozat care se poata 
da zilnic în cantități de 2—4 kg. pe" 
cap de animal. In afară de acestea se 
va da oilor și un supliment de 200— 
300 grame uruieli de. ovăz, mazăre, 
tărîțe, șroturi în amestec cu. 1 la sută 
cretă furajeră.

De asemenea, oile care fată pentru 
prima oară trebuie să primească o ra
ție alimentară mărită ia fel ca și oile 
cu mifei gemeni. Orie frebiiie sa aiba 
asigurată în permanență apă potabilă.

Pregătirea oilor 
pentru tătare

In a doua perioadă de gestație, oile 
trebuie tratate cu blîndețe, hrănite cu 
mare atenție, deoarece irf această pe
rioadă mielul trește aproximativ 8fr la 
sută din greutatea lui la naștere, iar 
oile sînt predispuse acttni la avorturi ‘ 
in cazul hrâhirii lor cu nutrețuri ălie. 
rate, al adăpării cu apă rece, al înghe- 
suirii la ieșiîea sau infrared in adă
posturi etc. Inai'hte de fătare. pentru a 
asigura un supt igienic fttieifbr, oile 
si separă în eîrdufi, tunzîndu-se lina 
ib jurul ugerului și cozii îndeosebi la 
oile merinos și rhefișii lor.

Ing. V. TAFTA 
de la Institutul de Cercetări 

Zootehnice
—

PENTRU O PRODUCȚIE 
SPORITĂ DE LEGUME

(Urmare din pag. I) măi mult în răiodnele mai depăr- 
și unde agricultura este sndiălj-

ha.,recoltat in medie 28.000 kg. la 
realizîndu-se un vertit de 80.000 lei 
la ha.

In pfeZent în depozitele Agrosem-idui 
există cantități însemnate de semințe de 
legume dilh soiurile cele mai valoroase. 
Dintre acestea amintim soiurile de to- 
inâte timpurii California (fără arac), 
Bonner Best, Linia 111 B la ardeiul 
gras, Langi, Bistrița la castraveți, Biicu- 
reștene la vinele, și altele.

t) parte din gospodăfiiîie agricole co
lective, întovărășiri și asociații im cti- 
nose îndeajuns importanța folosirii 
acestor soiuri. Specialiștii din agricul
tură au datoria să popularizeze pe scară 
largă avantajele pe care le aduce intro
ducerea acestor soiuri și totodată sa-i 
Convingă pe țăranii muncitori să le fo
losească intr-o măsură toi mai mare. 
Unitățile care contractează nu trebuie să 
se mulțumească să treacă in coniractefe 
respective numai cantitățile de legume ci

j și soiurile, deoarece in funcțile de accas- 
| ta se pot realiza mai bine producțiile 
i trecute in graficul de livrare, iar produ- 
1 cătorii pot valorifica recoltele la prețuri 

mult mai avantajoase.
La încheierea contractelor pe anul a- 

cesta — pe lingă legumele timpurii și 
forțate — trebuie extinsă cultura cepei, 
cartofului timpuriu, văfzoaselor, rădăci- 
noaselor etc. Dat fiind faptul că aceste 

I legume se pot transporta ușor la dis- 
1 tanțe mari, cultura lor trebuie dezvol-

tată 
tafe 
zătă ni proporție cit mal mare (r.iicâ- 
nelă Calarași și Alexandria peniru 
cdapă șî varză, raitmui Fetiști pentru 
rădăcinoase și cartofi fiirtpurii 
ș.a'.m.d.).

O altă acțiune de .sezon' care qd tre
buie neglijată este tratâri'â semirițt-:dr 
de legume. Trataiea semințelor se 
cere impulsionată îndeosebi ih raioa
nele Vidra șî Domnești, regiunea 
București și Corabia, Caracal și Ca
lafat, regiunea Craiova.

In bazinele legum'.uole puternic dez
voltate se șimte nevoia ca organele a- 
gricole și de stat să sprijine încheierea 
de contracte si cu producătorii indivi
duali, organizindu-i in asociații legumi
cole. în felul acesta se creează unită
ților respectilve putința să beneficieze de 
o seric întreagă de avantaje (utilaj de 
irigai, materiale, îngrășăminte etc.) ^i 
să-și asigure astfel fondul de pfodticție 
marfă iri condiții cit mal bune.

Nu trebuie scăpat din vedere faptul că 
realizarea mior cantități cit mai mări de 
legume șf cartdfi timpuriii prin, contrac
tări este de măre importanță pentru 
crearea unui puternic fond centralizat, 
necesar ecorfdffliei țăfii noăstrfe. De ă- 
ceea, tehnicienii agronomi sînt datori să 
ajute la stabilirea cît thai judicioasă a 
vdlumului de legume că se vor contracta, 
ținînd seama de baia tehnied-materiară 
existentă în gospodăria, comuna sad ra
ionul respectiv.



f

fi

% xr 
It.

Din experiența gospodăriei agricole colective din Lenauheim Timișoara
„Putem și trebuie să luăm toate măsurile pentru dezvoltarea culturii sfeclei

de zahăr, cît și pentru mărirea capacităților de producție, astfel ca în 1960 impor-
tul de zahăr să fie lichidat, iar în anul 1964 să ajungem la un consum de zahăr de
20 de kg socotit pe cap de locuitor, față de 5,5 kg cît era în 1938 — și să dispu-
nem în același timp de însemnate cantități pentru export".

(Din Expunerea făcută de tovarășulGheorghe Gheorghiu-Dej la ședința 
Plenară a C.C. al P.M.R. din 26—28 noiembrie 1958).

0 plantă pe care punem mare preț
Sfecla de zahăr se cultivă la noi 

de multă vreme. Cînd munceam ca 
individuali suprafața ocupată în 
comună cu această cultură era 
mică: 50—60 Ha. In timpul celui 
de al doilea război mondial, cînd 
cei ce cultivau sfeclă de zahăr erau 
mobilizați pe loc, adică scutiți de 
armată, suprafața cultivată cu sfe
clă de zahăr a ajuns la 120—130 
de ha, ca apoi să scadă iar. Pro
ducția lă ha era și ea mică și varia 
de la ari la an. De recolte constante 
nici nu se putea vorbi. De aceea, 
oamenii considerau cultura sfeclei de 
zahăr drept o loterie. Această păre
re a dăinuit multă vreme și după 
ce am îticeput să muncim in co
mun, in marea familie a colectiviș
tilor.

Evoluția culturii sfeclei de zahăr 
în gospodăria noastră confirmă pe 
deplin acest lucru. In 1951 atn cul
tivat sfeclă de zahăr pe 28,5 ha iar 
recolta medie la ha d fost de 18.520 
kg. Colectiviștii au cerut ca in anul 
următor suprafața să fie mărită la 
123 de hectare. Venitul bănesc red- 
lizat din predarea sfeclei de zahăr 
în 1952,a făcut ca această cultură 
să fie apreciată de membrii gospo
dăriei. Ca urmare la întocmirea., pla
nului de producție pe anul 1953, su
prafața a fost mărită la 163 de ha. 
Vremea s-a dovedit înșă neprielnică 
sfeclei de zahăr in acel an. Cum 
noi nu eram încă înarmați cu cu
noștințe agrotehnice in rrtăsură să 
preintlmpinăm efectul secetei, am 
obținut o recoltă medie sub 10.000 
de kg. la ha. Aceasta a făcut ca in 
1954 suprafața ocupată cu sfeclă de 
zahăr să scadă la mai puțin de ju
mătate, față de anul precedent, 
dică la 80 de ha.

VIOREL UIBA&IU
președintele gospodăriei

anii ce au urmat, experiențaIn - - •
și cunoștințele noastre agrotehnice 
s-du îmbogățit. Arăt urile adinei de 
tbamnă, folosirea îngrășămintelor 
naturale și chimice și executarea tu
turor lucrărilor de întreținere reco
mandate de agrotehnică. Id timp și 
de bună calitate, introducerea retri
buirii muncii și după producțiile ob-

a-

ținute,, ne-au adus recolte tot mai 
ridicate. In 1956 producția medie pe 
cele 127 de ha cultivate cu sfecla 
de zahăr a fost de 27.512 kg la ha. 
In anul 1957 recolta medie s-a ri
dicat la 37.216 kg pe o suprafață 
de 131 de ha, iar venitul bănesc, în 
afară de borhot și zahărul primit 
de la fabrică, a fost nu mai puțin de 
1.583.260 lei.

Suma obținută și producția
★

me-

die realizată la ha au depășit aș
teptările colectiviștilor noștri. In a- 
nul ce a trecut am mărit suprafața 
la 160 de ha. Cu toate că timpul a 
fost neprielnic — n-a plouat decît 
foarte puțin în timpul verii — mă
surile agrotehnice aplicate și-au 
spus cuvintul. Seceta a fost combă
tută cu succes. Plantele s-au dez
voltat bine iar producția medie la 
ha a depășit pe cea obținută in a- 
nii cei mai favorabili. Cșle 37.535 
de kg de sfeclă de zahăr recoltate 
de pe fiecare hectar ne-au adus un 
venit bănesc ce reprezintă peste 47 
la sută din venitul bănesc total rea
lizat de gospodăria noastră în 1958.

Faptul că intr-un an secetos am 
obținut o recoltă mult sporită la 
sfecla de zahăr, ne dovedește că 
mărirea continuă a producției la ha 
stă numai in puterile noastre. Iată 
de ce noi am hotărit, să mărim în 
anul acesta suprafața cultivată cu ' 
sfeclă de zahăr la 180 ha

De asemenea .analizind în lumina 
sarcinilor izvorite din Plenara C.C. 
al P.M.R din 26—28 noiembrie i 
1958, toate posibilitățile existente, co- j 
lectiviștii noștri au hotărit in adu- i 
narea generală să trecem in planul i 
de producție, pe acest an. o re- | 
coltă medie cu. 6.000 de kg la ha . 
mai mdre decît cea din anul trecut, i 

In vederea realizării acestei sar- . 
cini pentru cultivarea sfeclei de za- | 
hăr s-a ales in gospodăria noastră 
cel mai bun teren. Acesta a fost a- ; 
rat adine din toamnă, fertilizat cu , 
25—30 de tone gunoi de grajd, 
bine putrezit, la hectar. Totodată 
vom aplica și îngrășăminte chimice . 
în cantitate mai mare Ca in anul 
1958.

Cit privește semănatul și lucrări
le de întreținere, acestea vor fi exe
cutate în așa fel incit la toamnă să 
putem raporta partidului și guver
nului că membrii gospodăriei noas
tre nu numai că și-au îndeplinit l 
planul, dar l-au și depășit.

A
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In graiul cifrelor
Pentru a 

loase’e rpari
scoate în evidentă fo- 

_____  __ dobîndite in ultimii ani 
de colectiviștii din Lenauheim cul- 
tiyînd sfecla de zahăr, este necesar 
să dăm grai cîtorva cifre. De pildă, 
cifrelor înscrise la rubrica venituri 
băbești din bugetul de venituri și 
cheltuieli. Dacă în anul 1956 a fost 

. înscrisă aici suma de 1.048.207 iei, 
în anul următor .această cifră a a- 
juTis la 1.583.260 lei, Iar în 1958 a 
trecut de două milioane. Mai precis 
2.182.732 lei.

Gomparînd aceste cifre, reiese că 
ultima a crescut fată de prima cu 
mai bine de sută la siită. Deosebit 
de important este însă faptiil că a- 
ceastă creștere a avut loc pe seama 
sporirii producției la ha și nu a su
prafeței. cate a crescut cu 
23 la sută.

Dar, această importantă 
nu-i singurul venit realizat

numai

sumă 
de că-

PĂMÎNTUL RODEȘTE
DUPĂ CUM ÎL LUCREZI

In cadrul gospodăriei noastre sfe
cla de zahăr se îrtsăminfeaZă după 
păioase și mai ales după griul de 
toamnă. In vara trecută, îndată 
după recoltarea griului, s-a făcut 
dezmiriștitul la adîncimea de 5—7 
cm. După ce terenul a înverzit, ăm 
început căratul glmoltllui. Gunoiul 
n.U-l transportăm tot de odată, 
pentru ca să nu stea pe cimp 
și să-și piardă dih valbafea sa nu
tritivă, ci pe parcele, pentru a fi în
gropat o dată cu arătata adircă. Pe 
lă sfîrȘitUI lui aUguSt și îttcepuful 
lui septembrie am executat — cu 
tractoarele S.M.T.-ului — arătura 
adîncă la 25—27 cm ; odată cu ea. 
au fost îngropate, pe suprafața de 
100 ha, cite 25—30 tone gunoi de 
grajd la hectar.

In timpul iernii, prin luna februa
rie am aplicat si îngrășăminte chi
mice : cîte 200 kg superfosfat și 100 
kg sare potasică la ha. In primele 
ziie ale primăverii, cînd ogorul a 
„înflorit", am grăpat întreaga su
prafață de-a curmezișul brazdelor, 

o grapă ușoară de Iaht pentru a

ANiDREI SITARU 
agronomul gospodăriei

• Cu prilejul adunării generale, 
numeroși colectiviști și-au luat anga- 
jamentut să scoată în acest an pro-

. ducții de cîte 50.000 de kg de sfecla 
> de zahăr la hectar. Pe 2 ha însă, ei 

s-au angajat să obțină o producție 
record de 100.000 de kg de sfeclă de 
zahăr la hectar. Pentru a realiza a- 
ceastă producție, colectiviștii din Le
nauheim vor aplica un complex de 
măsuri agrotehnice recomandat acestei 
culturi printre care și îngrășăminte 
bacteriene.

• Borhotul pe cars gospodăria îl 
primește de la fabricile de zahăr în 
schimbul recoltei predate, este folo
sit de colectiviști cu mult succes în 
hrana vacilor de lapte și a tineretu
lui bovin. Borhotul este dat în rația 
animalelor amestecat cu pleavă și u- 
ruială. In felul acesta s-a reușit să se 
mențină în timpul stabulației la va
cile de laipte o producție ridicată șj 
constantă apropiată de cea din timpul 
verii. Producția medie pe cap de vacă 
furajată a ajuns în anul 1S58 la 2.502 
litri.

• Este știut că sfecla de zahăr con
sumă multe substanțe hrănitoare din 
pămînt. Pentru a obține o recoltă cît 
mai bună colectiviștii s-au hotărit să 
aplice acestei culturi o cantitate spo
rită de îngrășăminte naturale. Se pre
vede de asefnenea, să se mărească 
cantitatea de îngrășăminte chimice cu 
cel puțin 100 kg. la hă.

• Coletele de sfeclă îns’lozate în 
amestec cu diferite furaje alcătuiesc 
un nutreț valoros care este consumat 
cu poftă de animale. Anul trecut cjos, 
podăria a însilozat peste 107 vagoa
ne din care cpa. 25 la sută repre
zintă frunzelș și coletele/rămase de 
la sfecla de iahăif',

De Ia 49.770

Ia 6O.OOO leg
Oarecum mirat. îl 

privii întrebător. 
Ghicindu-mi nedu
merirea continuă:

— Păi eu sînt Ion 
Pohr.

Așa am făcut cu-

trt colectiviștii din Lenauheim din 
cultura sfeclei dă zahăr. Ei iau măi 
primit, gratilit de la fabrica Ie za
hăr, 54.568 kg de zahăr tos, care a 
fost împărțit la zilele-muncă și » 
cărei valoare se ridică la 491.112 
lei. De asemenea, fabrica le-ia maf 
livrat aproape 191 de vagoane de 
borhot care este folosit în hrana a- 
nimalelor, și care valorează 534.548 
lei. La această sumă se mal adau
gă încă valoarea celor peste 25 de 
vagoane de frunze și colete de sfeclă 
însilozate, precum și valoarea econo
miilor realizate prin pășunatul ce
lor peste 500 de oi timp de 2 luni, 
cît a durat recoltarea.

Venitul brut realiz-at în gospodă
ria colectivă din Lenauheim la fie
care hectar cultivat cu sfeclă de za
hăr trece de 20.500 lei. Un âSeme« 
nea venit este deosebit de grăitor.

Cîștigul mare dobîndit de colecti
viștii din Lenauheim dih această 
cultură le-a dat posibilitatea să-și 
dezvolte și mai rrtult gdspodăriă și 
în același timp a contribuit la ridi
carea valorii zilei-muncă. In anul 
trecut, de exemplu ei au primit nu
mai din bănii încăsați de pe sfecla 
de zahăr cîte 10 lei la fiecare zi- 
muncă, in total la ziha-muncă s-a 
dat în 1958. în afară de o mare can
titate de produse, cîte 16 Iei.

Apreciată ca o sursă de mari ve
nituri bănești, cultura sfeclei de za
hăr ocupă un loc de cinste în pla
nul colectiviștilor din acest an, a- 
probat de curînd de adunarea gene
rală. Astfel, suprafața ce va fi în- 
săinîntată cu sfeclă de zahăr a 
fost mărită, iăt la rubrica venituri 
bănești este treciită sumă de 
2.448.000 lei. Bineînțeles, că aceas
tă cifră este calchiată la producția 
pliahificătă care desigur
mult depășită și că tlrmăre și surha 
ce o vor încasa va crește corespun
zător cu recolta.

sfărîma crusta formată și a împie
dica pierderea apel din sol. In mod 
obișnuit, înainte de însămințare noi 
lilcrăm pămîntul cu cultivatorul 
dtfpă care se leagă grape de lanț 
pentru a distruge buruienile și pen
tru a afina și netezi solul. Dacă te
renul este îmbuluienit, executăm în 
plus o discuire, perpendicular pe di 
recția in care se face lucrarea cu 
cultivatorul ; de discuri se leagă 
grape de lanț.

O mare atenție dăm pregătirii se
minței. Cu 3—4 zile înainte de se. 
mănat umezim sămînta cu 80 litri 
de apă (cantitate necesară pentru 
100 kg de sămînță) în două rtpri- 
ze: prima dată cu 40 litri iar după 
8 ore cu încă 20 litri. Sămînța se 
amestecă bine și 
pentru a se usca.
o facem în scopul grăbirii încolțirii 
semințelor. Pehtru ca sămînta să ă- 
lunece bine în mașina de semănat, 
o amestecăm cu cenușă pe care o 
cernem bine. In cenușă am introdus 
îngrășăminte bacteriene, în dozele 
necesare. Semănatul îl facem întot
deauna cu capacele mașinilor închi. 
se pentru ca razele soarelui să nu 
dăuneZe îngrășămintelor bacteriene. 

Semănatul sfeclei l-am executat cu 
semănătorile obișnuite de cereale, 
la distanța 42,5 cm. între rînduri. 
De obicei noi dăm o cantitate mai 
mare de sămînță la hectar — între 
22—25 de kg pentru a avea o densi
tate mai mare a plantelor. Experien. 
ta căpătată în ultimii ani ne-a ară
tat că pămîntul nostru (cernoziom 
ciocoi at degradat) dacă i se dau 
îngrășăminte naturale și chimice 
poate suporta o densitate mai mare 

► a plantelor la hectar.

apoi se întinde 
Această operație

au va fi cu

Semințele se îngroapă la o adîn- 
cime de circa 3 cin. După semănat 
se lucrează cu o grapă ușoară de 
lanț. .Dacă terenul are o umiditate 
mai mare- nu se tăvălugește. In caz 
că pămîntul este mai uscat se tăvă- 
lugește cu uri tăvălug ușor.

După ce plantele au răsărit irir 
rîndurile siău văzut bine, s-a execu
tai prima prașilă cu sapa obișnuită. 
Colectiviștii merg întotdeaiifta pe 
riadul neprășit pentru a nu bătători 
terenul. Cind plantele au avut 2—3 
frunze adevărate, s-ă executat rări
tul. Momentul începerii răritului și 
mlii ales felul în care se execută
mare influență asupra obțiileHi li
nei recolte bogate. Colectiviștii în- 
cep răritdl cînd plaittele sînt mai 
mici și de preferință după o ploaie, 
străduirtdu-se să-l execute într-tin 
timp cît mai scurt. Lucrarea se face 
cu săpăliga. lăsîpdu-se o singură 
plantă (cea mai bine dezvoltată), la 
distanță de 15—18 etn între nlarlte 
pe rînd. Deoarece în timpul răritului 
pămîntul se bătătorește, se aplică a 
doua prașilă. înainte de prașila a 
doua se aplică, prin împrăștierc, în
grășăminte chimice suplimentate: 
100 kg azotat de amoniu. 40 kg su
perfosfat și 10 kg sare potasică la 
hectar. Ingrășămintele se încorpo
rează îti sol o dată cu prașila a 
doua. înainte de prașila a treia st 
mai face o îngrășare suplimentară 
cu 80 kg superfosfat și 20 kg sare 
potasică la hectar. Ih total în cursul 
anului trecut au fost aplicate sfeclei 
4 prașile. Prasilele au fost adîncite 
de fiecare dată cii cîte 2 cm.

Sfecla am recoltat-o atunci cînd 
plantele au ajuns la maturitate, iar 
frunzele au început să se îngălbe
nească.

Iată, foarte sumar, ciclul de lu
crări executat la sfecla de zahăr 
încurajați de rezultatele dobîndite, 
colectiviștii sînt hotătîți să dezvol. 
te anul acesta cultura acestei preți
oase plante.

Venituri bănești

trecut,

adică

noutate

i o

2.182.73?

1.583.260

In biroul gospodă
riei colective din Le
nauheim stătea un 
om cu tîmplele argin
tii, mic de statură 
dar îndesat și bine 
legat. II luasem drept 
unul dintre socotito
rii gospodăriei. De 
aceea îl întrebai ne
răbdător despre dife
rite socoteli ale frun
tașilor și cînd soseș
te fruntașul în cultu
ra sfeclei de zahăr, 
Ion Pohr ?

Fata plină de să
nătate, a presupu
sului socotitor, fu 
cuprinsă de un zîm- 
bet larg și-mi spuse:

— Eu tovarășe 
socotesc decît cei 
de ani ai mei, cît 
se cuvine pentru 
lele-muncă ce le fac 
și ce trebuie să pri
mesc pentru depăși
rea 
lotul pe 
cesc.

productiei pe 
care îl mun-

noștintă cu încă un 
fruntaș al acestei 
gospodării, cu munca 
și cu realizările lui.

De pe parcela de

31 de ari pe care 
lucrat-o așa c 
scrie la carte, el 
strîns anul
15.430 de kg sfeclă 
de : 
49.770 
Pentru 
planului 
în plus 
rea zilelor-muncă e- 
fectuate 1.350 lei și 
33,750 de kg. de 
hăr.

Ion Pohr este 
tărît ca în acest 
să muncească în 
fel locul ce-t 
primi, ca la toamnă 
să recolteze și mai 
multă sfeclă de za
hăr.

— Vreau să scot 
cîte 600 de kg de pe 
fiecare ar ce îl voi 
primi mi-a spus la
test vrednic colecti
vist la sfîrșitul dis
cuției ce âtn avut-o 
cu el,

zahăr,
kg Ia ha. 

depășirea 
el a primit 

peste valoa-

za-

ho- 
an 

așa 
va

printre 
fruntașii recoltelor mari să se afle 
și multe femei. Una din fruntașele 
in cultura sfeclei de zahăr este și 
tînăra Ecaterina Schwarz. Dragos, 
tea, priceperea și puterea ei de 
muncă au înscris-o printre colecti
viștii care au obținut cele mai mari 
producții la ha.

In anul trecut, bunăoară, ca iir- 
mate ă executării tuturor lucrărilor 
de întreținere lă timp și de btlnă 
calitate ba a scos, de pe cei 43 de 
ari ce i-a ăvut ih primire, o recoltă 
de 18.290 kg. de sfeclă de zahăr, 
ceea ce înseamnă o producție de 
42.500 de kg la ha.

— Cei 1.250 lei și 31 de kg. de 
zahăr ce i-am primit în plus pen
tru depășirea planului, sint 
mine un puternic imbold in 
In toamha viitoare mi-am 
să scot 25.000 kg. de sfeclă 
hăr de pe cei 50 de ari pe
voi îngriji — mi-a spus tînăra co
lectivistă.

pentru 
muncă, 
propus 
de za- 
cate îi

1.048.207

„NICI-UN COLECTIVIST
sub producția planificată*4

Qht Duduie
șef de exdiițtă

Despre Ion Mol- 
cuț am aflat încă 
din seara cînd am 
afuns îh gospodă
rie. In darea de 
seamă asuprit ac
tivității gospodă
riei pe anul 1958, 
numele lui este 
scris alături de o 
cifră însemnată. 
Cu el și alții cu el 
se mlndresc toți 
colectiviștii din
Lenauheim. Șl au de Ce: 48.578 de kg. sfe. 
clă de zahăr la ha au recoltat în toamnă co
lectiviștii din echipa să de pe cele 10 hectare 
ce le-au avut în primire.

L-am cunoscut personal a doua zi, cînd. 
l-arh rugăt să-mi pbbestbăscă despre miinca 
lui. Cu modestie și cu calm îmi vorbea rar 
cu ochii țintă la creionul ce aluneca iute pe 
hîrtie.

— Drept să-ți spun tovarășe, in primăvară 
nu mă așteptam că vom reuși sd scoatem 
atîta.

— De ce ? întrebai mirat.

— Pentrti că lociil repartizat echipei 
mele și pregătit de cu toamnă pehtru cultu
ra sfeclei de zahăr, era încă inundat la șfir- 
șitul lunii martie. Așa că am fost nevoiți să 
semănăm in altă parte, unde, ce-i drept, te
renul eră arat din toamnă, ddr nu era îngră
șat cu gtmoi de grajd.

— Totuși cum ați reușit să obțineți o ase
menea producție ?

— Știind că terenul nu-i îngrășat, am ho- 
tărît să folosim mai multe îngrășăminte chi
mice pe cele 10 ha. O parte le-ăm ddt înain
te de însămințare iar alta în timpul vegeta
ției. la praștia a doua și a treia-

In continuare am aflat de grifa deosebită 
ce au acordat-o răritului. Această lucrăre de 
mare importanță în sporirea producției la ha 
au făcut-o cînd plantele au ajuns la 2—3 
frunze, lăsînd numai cite un fir la un loc și

bineînțeles pe cel mai viguros și ca. 
re se cunoaște — după cum spune 
Molcuț — din luciul mai pronunțat 
al frunzelor.

Aplicindu.se retribuția muncii și 
după producția obținută, Ion Molcuț 
a primit in urma depășirii producți. 
ei la ha. în echipa sa, 700 lei și 
17 kg. de zahăr, iar pentru cantita. 

sfeclă dată peste plan de pe parcela 
. : personal a primit 1.246

tea de i,
de 32 ari mllncită /.______ _ ............. .....
lei și 31 kg de zahăr. Acestea toate le-ti pri
mit în afară de ce i s-a cuvehit peritru zilele- 
muncă făcute.

In încheiere Ion Molcuț adaugă :
— Aș vrea să-fi mal spun că dacă Crișan 

Văslte. Dat cu Ecaterina și Redll Magdalena 
din echipa mea n-ar fi făcut răritul cu o oa
recare Intîrziere, și la întâmplare și ar fi pră
șit și ei de 4 ori. producția medie la ha ar fi 
fost și mai mare. Cred că acești colectiviști 
au tras învățămintele necesare și vor pune 
umărul alături de noi pentru ca la toamnă 
să cdlegem o producție medie pe echipă de 
50.000 kg la ha. Eu personal mă voi strădui 
să scot de pe parcela ce o voi lucră cite 
55.000 kg de sfeclă de zahăr la ha.

Cu brigadierul Ion Tudosan am stat 
de vorbă mai mult despre metodele de 
organizare a muncii. Părerea lui, ca 
de altfel a tuturor celorlalți colecti
viști, este că producțiile sporite obți
nute în ultimii ani la sfecla de zahăr 
și alte ctiltUfi prășitoare se datoresc 
în foarte mare măsură aplicării retri
buirii muncii și după producția ob
ținută.

— „In 1955, cînd nu era introdusă 
retribuirea și în raport cu producția, 
recolta medie Ia sfecla de zahăr a 
atins abia 17.154 kg la ha. Partici
parea ia muncă a colectiviștilor din 
brigada mea nu era Mulțumitoare. 
Majoritatea membrilor brigăzii, în 
goana după cît mai multe zile-muncă, 
neglijau cafitateă lucrărilor. La rărit, 
de exemplu, unii făceau lucrarea cu 
sapa lăsînd în Ian plantele mai rare 
decît era potrivit, fapt cate avea fără 
îndoială o înrîurire rea asupra produc
ției. Alții, la prășit, se mulțumeau 
doar să îngroape buruienile.

In 1956 a fost aplicată în gospodărie pentru 
dată retribuția și în raport cu producția, chiar în bri
gada pe care am condus-o. Stimulați de avantajele 
create de noua formă de organizare și retribuire a 
muncii, colectiviștii au început să participe regulat la 
muncă, să facă lucru de calitate. De pe o suprafață de 
30 de hectare am izbutit să obținem atunci o producție 

anii următori metoda 
brigăzi ale gospodăriei, 

sfecla de zahăr a săltat

sfeclei, fiecare colectivist execută lu
crările respective. In felul acesta creș
te simțul de răspundere a| fiecăruia, 
deoarece de producția pe care o va 
scoate de pe tarlaua ce o are in pri
mire depitide și cîștigul realizat.

Anul trecut am izbutit șă scoatem 
cu tot timpul secetos o producție bună 
de sfeclă de zahăr tocmai datorită a- 
plicării retribuirii și jn raport cu pro
ducția obținută- Intre colectiviști s-a 
iscat o adevărată întrecere pentru a 
apiica la vreme și așa cum trebuie fie
care regulă agrotehnică. Unii au exe
cutat pe parcelele respective chiar 5 
prașile. Cei harnici și pricepuți și-au 
primit răsplata bine meritată".

...Și ca să întărească cele 
îmi arătă in carnetul său
nume. Ioan Băbuț a recoltat de pe 
0,31 de ha 12.743 kg. Din depășirea 
realizată a primit jumătate, în va
loare de 610 lei și 20 de kg. de za
hăr. Lucia Gruia este cunoscută in

spuse 
citeva

realizată a primit jumătate, în

prima

hăr. Lucia Gruia este cunoscută 
brigadă ca o pricepută cultivatoare 
de sfeclă. Ea a izbutit anul trecut să
0.31 de ha. 15.906 kg, depășind pro- 
cu 7.226 de kg. Pe carnet se inșiruiesc

medie de 34.000 kg la ha. In 
a fost extinsă și la celelalte 
Rezultatul ? Recolta medie ta 
simțitor.

Socotesc că ar fi potrivit . T_ __ r._
felul cum aplicăm retribuția și după producție la cul
tura sfeclei și rezultatele obfinute de membrii brigăzii 
mele.

îndată ce se termină semănatul sfeclei de zahăr, 
împreună cu șefii celor 8 echipe, împart terenul pe 
fiecare colectivist în parte, finind seama de familii, de 
puterea de muncă și priceperea fiecăruia. Pentru fie
care colectivist se stabilește o producție planificată, în 
funcție de fertilitatea parcelei respective. întreg terenul 
este apoi țărușat, punindu-se la capetele parcelelor 
tăblițe de lemn cu numele fiecărui colectivist. De la 
răsăritul plantelor și pînă la recoltatul și transportatul

să arăt ceva și despre

obțină tot de pe 
ducția planificată 
alte nume. Gheorghe Hartmann cu soția sa au luat in 
afară de ce li se cuvenea la munca prestată și 2.130 de 
lei și 71 kg de zahăr; Teodor Martin 685 de lei și 23 kg 
de zahăr.

Retribuția în raport cu producția s-a dovedit a fi 
un 

puternic stimulent în muncă. De aceea, anul acesta se 
pune un accent și mai mare pe aplicarea acestei metode 
de organizare și retribuire a muncii. „Nici un colecti
vist sub producția planificată". Cu acest îndemn por
nesc anul acesta colectiviștii la treabă spre a obține 
producții mai mari și mai bune la cultura sfeclei d« 
zahăr.

pentru membrii gospodăriei colective „Victoria"

Pagină realizată de:
N. FLORIAN și V. CAZACU
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Dezbaterile asupra raportului prezentat 
de tovarășul N. S. Hrușciov

(Urmare din pag. t) 

delegaților Ia congres un fierbinte 
salut frățesc din partea celor peste 
2-000.000 de comuniști și de membri 
ai Uniunii Tineretului Comunist din 
Italia care, așa cum a subliniat el, 
urmăresc cu un sentiment de profundă 
dragoste și recunoștință succesele ob
ținute în dezvoltarea Uniunii Sovie
tice, felul în care țara sovietică spri
jină cauza democrației și păcii.

Vorbind apoi despre planul septenal 
de dezvoltare a U.R.S.S. Togliatti a 
spus : Acest plan deschide nu numai 
în fața voastră, ci și în fața clasei 
muncitoare din întreaga lume și în 
fața întregii omeniri grandioase și 
strălucite perspective. Voi cuceriți o. 
dată cu Cosmosul, a subliniat el, ini- 
jnile și mințile întregii omeniri.

In continuare, Togliatti a subliniat 
că unitatea de acțiune a clasei mun
citoare și a forțelor democratice este 
o condiție necesară pentru a pune 
stavilă forțelor fascismului și reac
țiunii.

Noi, a spus el, aprobăm pe deplin 
principiile privind relațiile reciproce 
Mintre partidele comuniste și munci. 
Horești expuse în raportul prezentat de 
tovarășul Hrușciov la cel de-al XXI-lea 
Congres al P.C.U.S.

A luat apoi cuvîntul JACQUES 
DUCLOS, secretar al C. C. al Parti
dului Comunist Francez, care a trans, 
im is delegaților la congres salutul 
Partidului Comunist Francez și al 
Comitetului său Central, al clasei 
muncitoare și al maselor de oameni al 
muncii din Franța. El a subliniat că 
Congresul al XXI-lea al P.C.U.S. se 
desfășoară în condițiile unor însufleți- 
jtoare victorii.

1 Jacques Duclos a relevat succesele 
țării sovietice în domeniul științei și 
tehnicii- Lansînd cu succes spre Soare 

.planeta artificială, a declarat el, oa
menii sovietici au tradus în viață vi. 
jsul de'veacuri al omenirii, demonstrînd 
clar întregii lumi forța creatoare a 
Bocialismului.
* Raportul de forțe în lume, a decla
rat Duclos, s-a schimbat în favoarea 

'sistemului socialist. Puternica țară 
sovietică împreună cu China populară 
și cu celelalte țări ale lagărului socia
list reprezintă acum o forță gigantică. 
' In continuare, vorbitorul a prezen. 
lat în mod amănunțit situația actuală 
din Franța, dificultățile prin care trec 
oamenii muncii francezi în condițiile 
măsurilor antidemocratice luate în 
țară. Duclos a vorbit despre activi
tatea Partidului Comunist Francez, 
subliniind că acesta este credincios 
principiilor marxism-leninismului.

In ședința din dimineața zilei de 
joi, care s-a deschis sub președinția 
EVGHENIEI ANDREEVA, președinta 
unui colhoz din regiunea Tambov, din 
R.S F-S.R., a luat cuvîntul VASILI 
MJAVANADZE, prim.secretar al C.C. 
al P. C. din Gruzia.

Vorbitorul a declarat că raportul lui 
N. S. Hrușciov, care a constituit un 
model de aplicare creatoare a teoriei 
marxist-leniniste, definește amănunțit 
căile dezvoltării viitoare politice, de 
stat și economice a țării sovietice. 
Acest raport dă o lovitură zdrobitoare 
revizioniștilor și insuflă convingerea 
,că comunismul nu este o chestiune a 
viitorului îndepărtat, ci ziua noastră 
de mîine.

Mjavanadze a subliniat că Partidul 
Comunist din Gruzia se prezintă la 
congres mai unit ca oricînd, ferm ho- 
tărît de a îndeplini și depăși planul 
septenal de dezvoltare a economiei 
naționale.

IVAN KAPITONOV, secretar al or
ganizației regionale de partid Mos. 
cova, și-a consacrat o mare parte a 
cuvîntării rezultatelor reorganizării 
conducerii industriei și construcțiilor.

Pentru industria regiunii Moscova, 
B spus în continuare Kapitonov, ur
mătorii șapte ani înseamnă o sporire 
cu 50 la sută a producției ei globale. 
El a arătat că în anul 1965, producții 
realizată în patru zile de întreprinde
rile regiunii va fi egală cu cea ob. 
ținută în regiune în decurs de o lună 
în anul 1940.

Comsomolul a fost totdeauna un 
ajutor credincios al partidului, a de- 
clarat VLADIMIR SEMICEASTNII, 
prim-secretar al C. C. al U.T.C.L. El 
a raportat congresiștilor despre fap
tele eroice ale tineretului sovietic. Un 
număr de 350.000 comsomoliști și tl. 
neri, a spus el, au luâf parte la des
țelenirea pămînturilor virgine și în- 
țelenite. In bazinul carbonifer al Do- 
nețului tineretul ucrainean â construit 
într.un timp scurt 37 de mine comso- 
moliste. Tineretul țării a participat ac
tiv la construirea a șapte furnale de 
mare capacitate, patru cuptoare 
Martin, cinci laminoare, a construit 
1.500 km. de linie de cale ferată.

Tovarășii Enver Hodja, prim secretar al C.C. al Partidului Muncii din 
Albania, și Mehmet Shehu, președintele Consiliului de Miniștri al R. P. 
Albania, de vorbă cu tovarășul T. Uldjabaev, secretar al C.C. al P.C. 

din Tadjikistan, delegat la Congres.
(Telefoto TASS-AGERPRES)

Congres au 
cuvîntarea

Semițeastnîi a arătat că comsomo- 
liștii și tineretul țării declară drept 
șantiere ale tineretului în cursul 
următoarei perioade de șapte ani 100 
de puternice întreprinderi Industriale, 
preiau patronajul asupra construirii a 
zece întreprinderi cu automatizare 
complexă, care vor avea un rol ex- 
perimental-demonstrativ. Tineretul să
tesc își consacră forțele principale 
dezvoltării creșterii animalelor.

IIVAN SPIRIDONOV, prim-secretar 
al Comitetului regional de partid Le
ningrad, a vorbit despre uriașul entu
ziasm cu care a primit întregul popor 
sovietic noul plan de dezvoltare a e- 
conomiei naționale a U.R.S.S., planul 
construirii comunismului.

Pe acest fond, a declarat el, apar, 
cu tot caracterul lor jalnic și trădă
tor, uneltirile grupului complotist 
Malenkov, Kaganovici, Molotov, Bul
ganin și Șepilov. Dacă pînă acum, a 
spus vorbitorul, acest grup a dat soco
teală numai în fața Comitetului Cen
tral al partidului, a sosit timpul ca el 
să dea socoteală și în fața organului 
suprem al partidului — Congresul.

Vorbind din însărcinarea comisiei 
de validare, delegatul VICTOR CIU- 
RAEV a anunțat că la Congres au 
fost aleși 1269 de delegați cu vot 
deliberativ și 106 delegați cu vot con
sultativ.

In prezent, a declarat raportorul, 
P.C.U.S. numără 7.622.356 membri 
și 616.775 candidați (prin urmare, 
8.239.131 comuniști — cu 1.023.626 
mal mult decît la cel de-al XX-lea 
Congres). La Congres participă ca de
legate 222 de femei, 17,5 la sută din 
delegați. La Congres sînt prezenți de
legați reprezentînd 52 de naționalități 
din U.R.S.S.

45 de delegați <la Congres sînt mem
bri de partid încă din anii 1917—1920, 
21,1 la sută din delegați au intrat în 
partid după 1946, 399 de delegați sînt 
muncitori și colhoznici.

Congresul a aprobat raportul co
misiei de validare.

ANTONIN NOVOTNY a adresat 
Congresului un salut frățesc în nu
mele Partidului Comunist și al oame
nilor muncii din Cehoslovacia.

Partidul nostru, a spus Novotny, a 
considerat întotdeauna P.C.U.S., drept 
un model șl un dascăl experimentat. 
Realizările dobîndite în munca noas
tră în ultima perioadă au la bază con
cluziile trase din rezultatele celui de 
al XX-lea Congres al P.C.U.S. Noi am 
reușit să întărim și mai mult unitatea 
partidului, să întărim legăturile sale 
cu poporul, să desfășurăm larg Iniția
tiva creatoare a oamenilor muncii. 
Tocmai de aceea a spus Novotny, la 
cel de-al XI-lea Congres al Partidu
lui nostru am fost în măsură să for
mulăm sarcina desăvîrșirii construirii 
socialismului în Cehoslovacia.

Ideca coexistenței pașnice, ridicată 
sus de-al XX-lea Congres al P.C.U.S., 
a subliniat Novotny, a devenit într-un 
timp scurt o măreață forță motrice a 
dezvoltării sociale in lumea întreagă.

Antonin Novotny și-a exprimat con
vingerea că al XXI-lea Congres va 
avea pentru dezvoltarea ulterioară a 
isteriei mondiale o importanță cel pu
țin tot atit de mare ca și cel de-al 
XX-lea Congres. Directivele referitoa
re la dezvoltarea economiei sovietice 
în viitorii^ șapte ant sînt de o mare 
importanță nu numai pentru Uniunea 
Sovietică, nu numai pentru lagărul so
cialist, ci și pentru întreaga lume. No
votny a relevat că tezele raportului lui 
Nikita Hrușciov au contribuit în mul
te privințe la elaborarea perspective
lor dezvoltării Cehoslovaciei.

WALTER ULBRICHT, prim secre
tar al C.C. al Partidului Socialist Unit 
din Germania, a transmis delegaților 
la Congres un cordial și frățesc salut 
în numele P.S.U.G. și al tuturor for
țelor democrate, iubitoare de pace ale 
poporului german.

Sarcina națională a poporului ger
man, a spus Ulbricht, constă în a 
trage învățăminte din cele două răz
boaie mondiale și a pune frîu revan
șarzilor și militariștilor din Germania 
occidentală. Germania, care se află în 
centrul Europei occidentale, va putea 
exista numai ca un stat democrat, iu
bitor de pace. Dacă se va continua în
zestrarea Germaniei occidentale cu 
arma atomică. Germania va fi îmDinsă 
într-o catastrofă.

Politica diplomației atomice a lui 
Adenauer a suferit un eșec, a declarat 
W. Ulbricht. In cercurile burgheze 
vest-germane se spune că Adenauer a 
dus Germania occidentală la un „Sta
lingrad politic". Propunerile cuprinse 
în raportul lui N. S. Hrușciov cu pri
vire la retragerea trupelor străine 
din Germania, crearea unei zone de 
dezangajare între forțele armate și 
crearea unei zone denuclearizate co
respund intereselor naționale ale po
porului german și sarcinii menținerii 
păcii în Germania. Conferința de pace

în nu-
Central al Parti- 
Romîn. (Cuvînta-

de 
de 
al

Comunist al R.S.S.

ascultat cu 
lui A. A.

Publicarea

la încheierea unuipropusă de Uniunea Sovietică af pu
tea contribui la soluționarea acestei 
probleme. Tratatul de pace ar deschide 
porțile spre un viitor pașnic al Ger
maniei. El ar constitui oarecum o ve
rigă de legătură între cele două state 
germane.

Uniunea Sovietică, statele lagărului 
socialist și forțele iubitoare de pace 
din celelalte țări nu vor tolera ca im
perialismul german să-și realizeze pas 
cu pas planurile agresive.

ECATER1NA FURȚEVA membru 
în prezidiul C.C. al P.C.U.S. și-a con
sacrat cuvîntarea muncii ideologice a 
partidului, problemelor educației co
muniste a oamenilor muncii.

Activitatea Congresului nostru, a 
spus E. A. Furțeva, demonstrează cu 
o forță excepțională caracterul crea
tor al marxism-leninismului, arată 
că teoria marxist-leninistă se îmbogă
țește în permanență cu experiența con
cretă a partidului și poporului nostru, 
cu experiența întregii mișcări comu
niste și muncitorești internaționale. 
Iată de ce lucrările Congresului con
stituie o contribuție excepțional de va
loroasă la tezaurul marxism-leninis
mului și va constitui o nouă lovitură 
zdrobitoare dată oricăror forme de 
revizionism și dogmatism.

E. A. Furțeva subliniază că orien- 
tînd eforturile în muncă și creație 
ale poporului spre făurirea bazei teh- 
nico-materiale a societății comuniste, 
partidul se îngrijește în permanență ca 
conștiința oamenilor să nu rămînă în 
urma existenței lor sociale. Una din 
principalele sarcini ale septenalului — 
după cum se arată în raportul tova
rășului N. S. Hrușciov — este intensi
ficarea muncii partidului în domeniul 
ideologic-educativ. ridicarea conștiin
ței comuniste a oamenilor muncii și, în 
primul rînd, a tinerei generații.

Problemele muncii ideologice capătă 
în prezent cea mai mare însemnătate 
și datorită faptului că sîntem nevoiți 
și vom fi nevoiți și în viitor să ducem 
lupta împotriva diversiunilor ideolo
gice ale imperialismului, împotriva ră
mășițelor moralei burgheze din con
știința oamenilor.

Creșterea nivelului de trai al oame
nilor sovietici creează condiții favora
bile pentru ridicarea continuă a con
științei socialiste a oamenilor muncii, 
pentru lupta împotriva rămășițelor ca
pitalismului. Dar rămășițele trecutu
lui nu dispar de la sine. Prin munca 
noastră ideologică noi trebuie să edu
căm la oameni calități moral-politice 
care corespund idealurilor societății 
comuniste. Principalele sarcini ale 
planului septenal determină orienta
rea și conținutul întregii munci ideo
logice.

GHEORGHE GHEORGHIU-DEJ, 
prim-secretar al C.C. al P.M.R., a 
rostit o cuvîntare de salut 
mele Comitetului 
dului Muncitoresc 
rea tovarășului Gh. Gheorghiu-Dej se 
publică în pag. I-a a ziarului).

NIKOLAI BELIAEV, care a prezi
dat a doua parte a ședinței de di
mineață a Congresului, a dat cu
vîntul lui JANOS KADAR, prim-se
cretar al C.C. al Partidului Muncito
resc Socialist Ungar.

Salut în numele comuniștilor un
guri, a spus Jănos Kădăr, cel de-al 
XXI-lea Congres al P.C.U.S., care 
poate fi numit pe drept cuvînt Con
gresul construirii comunismului și al 
apărării păcii.

'Am ascultat cu multă atenție, a 
spus vorbitorul, raportul tovarășului 
N. S. Hrușciov și salutăm din toată 
inima grandioasele țeluri ale planu
lui septenal, precum și tezele Parti
dului Comunist al Uniunii Sovietice 
în legătură cu unele probleme ideo
logice și politice, teze care constituie 
o dezvoltare a teoriei marxiste.

Jănos Kădăr a mulțumit Partidu
lui Comunist al Uniunii Sovietice și 
poporului sovietic pentru ajutorul 
frățesc acordat în anul 1956 în lupta 
împotriva reacțiunii’ burghezo-mo- 
șierești și a forțelor imperialismului 
internațional, care au inspirat rebe
liunea contrarevoluționară din Un
garia. Călăuzit de sentimente inter
naționaliste, poporul sovietic, ca și 
popoarele Chinei și celorlalte țări 
ale lagărului socialist, a spus Jănos 
Kădăr, ne-au sprijinit în această 
luptă.

Vorbind despre situația internă a 
țării, J. Kădăr a arătat că P.M.S.U. 
și oamenii muncii din Ungaria luptă 
pentru pace și socialism umăr la 
umăr cu toate popoarele din țările 
lagărului socialist. Sentimentul prie
teniei ungaro-sovietice, a subliniat 
el, nu numai că nu a slăbit, dar s-a 
întărit și mai mult.

Ședința din după-amiaza zilei 
29 ianuarie a fost prezidată 
ANTON GAEVOI, prim-secretar 
Comitetului regional Dnepropetrovsk 
al Partidului 
Ucrainene.

Delegații la 
mult interes 
GROMIKO, ministrul Afacerilor Ex
terne al U.R.S.S., care s-a ocupat 
de mai multe probleme din dome
niul politicii externe.

In istoria partidului nostru, în 
viața poporului nostru, a spus el, au 
fost nu puține evenimente de mare 
importanță istorică, dar al XXI-lea 
Congres al Partidului Comunist al 
Uniunii Sovietice deține un loc deo
sebit printre aceste evenimente. El 
marchează intrarea țării noastre în
tr-o nouă perioadă a dezvoltării ei, 
în perioada construcției desfășurate 
a societății comuniste. ~ 
tezelor raportului tov. N. S. Hruș
ciov, în noiembrie 1958, a constituit 
un factor de cea mai mare impor
tanță în viața internațională și a 
exercitat o vizibilă influență stabi
lizatoare asupra întregii situații in
ternaționale.

Aceasta 
măr de 
privească 
în viitor, 
uluire și 
și în tabăra celor ce nu ne sînt prie
teni. Cifrele septenalului au fost 
considerate pretutindeni ca o nouă 
dovadă a dragostei de pace a Uniu
nii Sovietice, a interesului ei pen
tru menținerea unei păci trainice.

A. A. Gromîko a reamintit nume
roasele propuneri pe care U.R.S.S. 
le-a făcut în ultimii ani puterilor 
occidentale. El a amintit de propune

a permis unui mare nu- 
oameni din străinătate să 
cu și mai multă încredere 
a generat un sentiment de 
de respect involuntar chiar

rile referitoare
tratat de neagresiune între N.A.T.O. 
și Organizația Tratatului de la Var
șovia, la convocarea unei conferin
țe la nivel înalt, la problema Ber
linului și a Tratatului de pace cu 
Germania. Deocamdată guvernele 
puterilor occidentale nu au arătat 
că sînt gata să discute în mod con
cret propunerile U.R.S.S.

A. 'A. Gromîko a subliniat că Uniu
nea Sovietică este gata chiar și as
tăzi să înceapă tratative cu privire 
la încheierea Tratatului de pace cu 
Germania. Dar dacă, a spus A. A. 
Gromîko, nu din vina noastră nu se 
va realiza o înțelegere în problema 
Tratatului de pace cu Germania, 
Uniunea Sovietică, ca și celelalte 
state socialiste, vor căuta alte căi de 
rezolvare a acestei probleme.

Același lucru trebuie spus și des
pre problema Berlinului. Dacă nu se 
va găsi o soluționare a ei de comun 
acord, spre care tinde în mod sincer 
țara noastră, Uniunea Sovietică în 
înțelegere cu R.D.G. va traduce în 
viață măsurile cunoscute în proble
ma^ Berlinului și nimeni să nu-și 
facă iluzii în această problemă.

In cuvîntarea sa A. A. Gromîko 
a subliniat că Uniunea Sovietică este 
gata să facă mult pentru a pune re
lațiile sovieto-americane pe baza so
lidă a încrederii reciproce și colabo
rării pașnice. Vizita tovarășului Mi- 
koian în S.U.A., care a avut loc re
cent, a arătat că și acolo există forțe 
însemnate care doresc îmbunătățirea 
relațiilor cu Uniunea Sovietică.

Cel de-al XXI-lea Congres al 
P.C.U.S.. Partidul Comunist și po
porul sovietic au fost salutate căldu
ros în numele comuniștilor bulgari 
și al poporului bulgar de TODOR 
JIVKOV, prim-secretar al C. C. al 
Partidului Comunist Bulgar.

Nu putem să nu ne exprimăm bu
curia și satisfacția în legătură cu re
marcabilul raport prezentat de tova
rășul N. S. Hrușciov la al XXI-lea 
Congres al P.C.U.S., raport pătruns 
de spiritul creator leninist și carac
terizat prin avînt îndrăzneț, profun
zime teoretică și un adînc realism. 
Acest raport are o excepțională im
portanță teoretică și practică pentru 
Partidul Comunist al Uniunii Sovie
tice, pentru țările socialiste, pentru 
toate partidele comuniste și muncito
rești frățești.

Poporul bulgar, a spus Todor Jiv- 
kov, consideră al XXI-lea Congres al 
P.C.U.S. ca un eveniment cît se poate 
de scump și apropiat. Planul dv. de 
șapte ani este bucuria noastră, mîn- 
dria noastră, el ne însuflețește. Și 
aceasta nu întîmplător. Soarta țării 
noastre este indisolubil legată de 
soarta marii țări sovietice, iar soarta 
partidului nostru comunist de soarta

■ marelui part d al lui Lenin.
Fără lagărul socialist și în afara 

sa, a declarat Todor Jivkov, fără a- 
jutorui Uniunii Sovietice și fără ex
periența ei, e cărei bogăție incompa
rabilă îi conferă o importanță isto
rică mondială, este de neconceput nu 
numai îndeplinirea sarcinii grandioase 
pentru Bulgaria pe care ne-am propus 
s-o îndeplinim, dar și orice construire 
a unei societăți socialiste.

Președintele C.C. al Partidului Mun
cii din Coreea, KIM IR SEN, a trans
mis Congresului și întregului popor 
sovietic salutul înflăcărat al Parti
dului Muncii din Coreea și al poporu
lui coreean.

Dezvoltînd creator marxism-leninis- 
mul, a spus vorbitorul, Partidul Co
munist al Uniunii Sovietice conduce 
ferm poporul sovietic spre noi victo
rii, pășind în avangarda mișcării mun
citorești internaționale. Istoricul Con
gres al XX-lea al P.C.U.S. nu nu
mai că a grăbit construirea comunis
mului în U.R.S.S., dar a adus și o 
importantă contribuție la cauza dez
voltării mișcării comuniste internațio
nale și a întăririi forțelor păcii din 
lumea întreagă. Milioane de oameni 
de pe întregul glob pămîntesc, care 
năzuiesc spre pace și socialism, pri
vesc cu nădejde spre marea Uniune 
Sovietică a cărei dezvoltare neîntre
ruptă le insullă noi forțe.

Sintem convinși, a declarat Kim lr 
Sen, că poporul sovietic, strîns unit 
în jurul partidului comunist, va în
deplini cu succes planul septenal. gră
bind astfel construirea comunismului 
în U.R.S.S. și va contribui mult la 
binele întregii omeniri.

HO ȘI MIN, președintele Partidu
lui celor ce muncesc din Vietnam, a 
rostit un cuviht de salut din partea 
Comitetului Central al Partidului și a 
oamenilor muncii din Republica De
mocrată Vietnam.

Sîntem fericiți, a spus vorbitorul, 
să luăm parte la cel de-al XXI-lea 
Congres al P.C.U.S. care marchează 
o nouă etapă în dezvoltarea impe
tuoasă a societății socialiste. Cifrele 
de control ale dezvoltării economiei 
naționale a U.R.S.S., care vor fl a- 
doptate la acest Congres, sînt me
nite să ducă la rezolvarea sarcinii 
istorice de a ajunge din urmă și de 
a întrece cele mai dezvoltate țări ca
pitaliste.

Poporul sovietic, a subliniat Ho 
Și Min, a obținut succese istorice in 
dezvoltarea științei, culturii, tehnicii, 
artei, în ridicarea nivelului de trai al 
întregului popor. Realizările poporu
lui sovietic exprimate de lansarea sa
teliților artificiali ai pămîntului și a 
rachetei cosmice, au desch's o nouă 
eră în cucerirea universului de că
tre om.

îndeplinirea planului septenal, a 
arătat Ho Și Min, va transforma Uni
unea Sovietică în cea mai puternică 
țară din lume, va întări și mai mult 
forța lagărului socialist. Aceasta va 
constitui, la rindul său, garanția de 
nădejde a menținerii unei păci trai
nice în lumea întreagă.

Ho Și Min a dat citire salutului 
adresat Congresului de C.C. al Par
tidului celor ce muncesc din Vietnam.

In cuvîntul său de salut ENVER 
HODJA, prim-secretar al C.C. ol Par
tidului Muncii din Albania, a apre
ciat actualul Congres al P.C.U.S. ca 
un eveniment de importanță istorică 
mondială nu numai pentru U.R.S.S., 
ci și pentru toate partidele comuniste 
din lume, pentru întreaga mișcare co
munistă internațională, pentru întrea
ga omenire. Acest Congres, a spus 
Enver Hodja, umple de speranță ini
mile tuturor oamenilor simpli de pe 

toate continentele, le întărește încre
derea în victoria comunismului.

Enver Hodja a vorbit despre uria
șele succese obținute de Uniunea So
vietică în domeniul economiei și în 
dezvoltarea culturii, despre realizările 
științei și tehnicii sovietice. Scinteia 
Marelui Octombrie, aprinsă de geniul 
lui Lenin, a spus el, a străbătut în
tinderi nesfîrșite și s-a transformat 
într-un satelit al Soarelui.

Poporul albanez, a spus Enver 
Hodja, se bucură din toată inima de 
succesele prietenei, salvatoarei și eli
beratoarei sale — Uniunea Sovietică.

La ședința din dimineața zilei de 
30 ianuarie, care s-a deschis sub pre
ședinția lui L. I. BREJNEV, primul 
a luat cuvîntul Ia discuții A. I. GAE
VOI, prim-secretar al Comitetului re
gional de partid Dnepropetrovsk. Ma
rile succese în dezvoltarea economiei, 
științei, culturii. în ridicarea bunăstă
rii oamenilor muncii, obținute în țara 
noastră după Congresul al XX-lea al 
partidului, a subliniat el, confirmă o 
dată mai mult superioritatea sistemu
lui socialist fată de cel capitalist, con
stituie o mărturie că orinduirea so
cială și de stat sovietică dispune de 
forțe inepuizabile.

In lumina cuceririlor și victoriilor 
cu adevărat istorice ale partidului și 
poporului nostru se vede deosebit de 
clar importanta uriașă a acțiunilor 
hotărîte ale Comitetului Central al 
partidului, care a demascat și a în
lăturat din calea noastră grupul de 
fracționiști și scizioniști : Malenkov, 
Mo'.otov, Kaganovici, Bulganin, Șepi
lov, grup care a încercat să submi
neze aplicarea liniei leniniste a Par
tidului Comunist al Uniunii Sovietice 
în toate problemele politice Interne și 
internaționale importante. Partidul șl 
poporul au aprobat întrutotul acțiunile 
Comitetului Central leninist.

A luat apoi cuvîntul M. A. SUSLOV 
membru al Prezidiului Comitetului 
Central al P.C.U.S. El a spus că Con
gresul al XXI-lea nu este un congres 
ordinar al partidului, iar în cadrul 
lui n-a fost prezentată darea de sea
mă a Comitetului Central. Dar, în ra
portul clar, multilateral și profund al 
tovarășului N. S. Hrușciov sînt anali
zate rezultatele activității partidului 
și întregului popor în perioada dintre 
Congresul al XX-lea și Congresul 
al XXI-lea. In această perioadă țara 
a repurtat victorii istorico-mondiale 
în toate domeniile economiei naționale.

Poporul sovietic, strins unit în ju
rul partidului său comunist, a cuce
rit culmi și a înfăptuit transformări 
grandioase care dau posibilitate țării 
noastre să pășească acum într-o pe
rioadă nouă, de cea mai mare impor
tanță, a dezvoltării sale. Istoria nu cu
noaște încă planuri atît de grandioa
se. a declarat vorbitorul.

In continuare vorbitorul a caracte
rizat cele două faze ale noii societăți 
— socialismul și comunismul, subli
niind trăsăturile lor comune șl deose
birile dintre ele. M. A. Suslov a ară
tat că între faza inferioară și supe
rioară a comunismului nu există li
mite de netrecut, socialismul se trans
formă treptat în comunism. In țara 
noastră, socialismul a ajuns în pre
zent la acest stadiu de maturitate, 
superioritatea lui a devenit evidentă 
cu atfta vigoare și în asemenea pro
porție îneît sarcina actuală, imediată 
a societății noastre a devenit construi
rea comunismului. Acest proces însă 
va fi îndelungat, va depăși cadrul seo- 
tenalului, cu toate că dincolo de indi
cii cantitativi ai planului septenal, 
dincolo de cifre, nu este greu de 
văzut caracterul specific calitativ 
al noii perioade. Septenalul. va 
face evidente și palpabile în mod real 
toafe trăsăturile principate ale comu
nismului.

M. A. Suslov a vorbit în continuare 
despre necesitatea de a ridica pe o 
nouă treaptă activitatea teoretică în 
domeniul științelor sociale, în proble
mele legate de trecerea de la socialism 
la comunism.

Mie, femeie simplă de la țară, a 
spus E. A. DOLINIIUK, șefă de echipă 
în colhozul Stalin, regiunea Tarnopol, 
mi-a fost hărăzită marea fericire de a 
participa la lucrările celui de-al XXI- 
iea Congres al partidului.

Ea a vorbit despre marile prefaceri 
înfăptuite pe teritoriul regiunii ei în 
anii puterii sovietice.

Deosebit de mari sînt succesele pe 
care le-am dobîndit în ultima vreme, 
a spus E. A. Doliniuk. Noi, colhozni
cii, ne mîndrim cu realizările agricul
turii și vom îndeplini sarcinile planu
lui septenal în 4—5 ani.

E. A. Doliniuk, a declarat că pen
tru anul 1959, echipa ei s-a anga
jat să recolteze 220 chintale de po
rumb la hectar pe o suprafață de 20 
de hectare și cîte 1550 chintale masă 
verde la hectar pe o suprafață de 80 
de hectare.

COMUNICAT TASS
cu privire la îndeplinirea hotărîrii guvernului sovietic referitoare 
la noua reducere a forțelor armate ale U.R.S S. cu 300.000 de oameni

MOSCOVA 30 (Agerpres). — După 
cum s-a mai anunțat, la începutul 
anului trecut, in conformitate cu 
hotărirea din 21 decembrie 1957 a 
Sovietului Suprem al U.R.S.S., gu
vernul Uniunii Sovietice, călăuzit de 
interesele păcii și destinderii încor
dării internaționale, a adoptat hotă- 
rîrea de a reduce în mod unilateral 
forțele armate ale U.R.S.S. cu 300.000 
de oameni, în afară de reducerea cu 
1.840.000 de oameni, efectuată în anii 
1955—1956.

Fină la 1 ianuarie 1959, toate mă
surile prevăzute de guvern în cadrul 
acestei hotărîri au fost în întregime 
traduse în viață și în total forțele 
armate ale U.R.S.S. au fost reduse 
pînă la data de 1 ianuarie 1959 cu 
300.000 de oameni. Reducerea forțelor 
armate a fost efectuată îndeosebi prin 
desființarea unor unități, mari unități 
și instituții militare dislocate pe teri

In încheiere, cunoscuta colhoznică 
a' spus : de la tribuna Congresului a- 
dresez tuturor oamenilor muncii din 

' agricultură chemarea : Semănați po
rumb 1

Locul cunoscutei colhoznice din 
Ucraina a fost luat la tribună de un 
reprezentant al unei reiublici unio
nale învecinate. Z. T. SERDIUK (or
ganizația de partid din R.S.S. Mol
dovenească). Relevînd în cuvîntarea sa 
că cel de-al XXI-lea Congres al 
P.C.U.S. marchează intrarea U.R.S.S. 
într-o perioadă nouă, importantă a is
toriei sale, el a ilustrat pe baza unor 
fapte concludente, uriașele transfor
mări care au intervenit în soarta po
porului moldovean, în dezvoltarea eco
nomiei și culturii sale.

In ședința din dimineața zilei de 
30 ianuarie au luat cuvîntul la Con
gres, ca și în zilele anterioare, re
prezentanți ai partidelor frățeș-ti de 
peste hotare. JUMJAGHIIN ȚE- 
DENBAL, prim-secretar al Comi
tetului Central al P.P.R.M., a trans
mis P.C.U.S. și poporului sovietic un 
cald salut cordial din partea Parti
dului Popular Revoluționar Mongol.

A luat apoi cuvîntul secretarul 
general al C.C. al Partidului Comu
nist din Indonezia, DIPA AIDIT. 
El a transmis Congresului salutul 
celor 1.500.000 de comuniști indone
zieni și al celor peste opt milioane 
de alegători care au votat pentru 
partidul comunist.

Marile succese obținute de Uniu
nea Sovietică în dezvoltarea indu
striei, agriculturii, culturii și știin
ței, în domeniul ridicării bună stării 
materiale și a nivelului de trai al 
oamenilor muncii, a spus D. Aidit, 
succesele pe arena internațională 
în lupta pentru pace și securitatea 
popoarelor, au dus la creșterea pres
tigiului statului sovietic și al Par
tidului Comunist al Uniunii Sovie
tice ridicînd în același timp pres
tigiul partidelor comuniste și mun
citorești din toate țările lumii.

Acum, a spus D. Aidit, ați stabi
lit ca sarcină principală să ajungeți 
din urmă și să depășiți în ceea ce 
privește producția pe cap de locui
tor țările capitaliste cele mai dez
voltate. Ținînd seama de experiența 
acumulată de poporul sovietic și de 
Partidul Comunist al Uniunii So- 

Cuvîntarea tovarășului
Gheorghe Gheorghiu-Dej

(Urmare din pag. 1)

ror încercărilor de a calomnia marxis
mul revoluționar.

Revizioniștii contemporani și înde
osebi cei iugoslavi, care au abando
nat internaționalismul proletar, au în
cercat să submineze coeziunea și uni
tatea ideologică a partidelor comu
niste și muncitorești, frăția și unitatea 
țărilor socialiste. Concepțiile și prac- 
tic.a revizioniștilor iugoslavi, îndrep
tate împotriva unității internaționa
liste a mișcării comuniste internațio
nale, a țărilor socialiste, sînt potriv
nice intereselor socialismului și ser
vesc forțelor reacțiunii și imperialis
mului.

Dar, așa cum au demonstrat fap
tele. perioada ce a trecut .de la Con
sfătuirea partidelor comuniste și 
muncitorești din noiembrie 1957 se 
caracterizează prin consolidarea tot 
mai mare a unității indisolubile a 
țărilor lagărului socialist, a partide
lor marxist-leniniste din întreaga 
lume.

Prezenta la acest Congres istoric 
a reprezentanților unui mare număr 
de partide comuniste și muncitorești 
din toate continentele este o nouă ma
nifestare a unității de nezdruncinat 
și coeziunii sub steagul biruitor al 
trwrxism-leninismului.

Partidul Muncitoresc Romîn va 
milita ca și pînă acum pentru întări
rea unității lagărului socialist și a 
mișcării comuniste și muncitorești 
internaționale, pentru solidaritatea tu
turor popoarelor care luptă pentru 
pace, democrație și socialism.

Dragi tovarăși,
Grandiosul program constructiv pe 

care îl dezbate Congresul al XXI-lea 
al Partidului Comunist al Uniunii So
vietice arată din nou că socialismul 
și pacea sint de nedespărțit. Acest 
program răsună ca o măreață che
mare la muncă pașnică pentru făuri
rea bunăstării omului, pentru dezvol
tarea comorilor civilizației umane și 
fericirea popoarelor.

toriul U.R.S.S. în afară de aceasta 
au fost aduse pe teritoriul U.R.S.S. 
și de asemenea desființate unități și 
mari unități din Republica Democrată 
Germană cu un efectiv total de peste 
41.000 de oameni și din Republica 
Populară Ungară cu un efectiv total 
de peste 17.000 de oameni.

Efectivul armatei și flotei lăsat la 
vatră a fost repartizat în producție 
in localitățile de domiciliu.

Fondurile obțiunte in urma noii 
reduceri a forțelor armate sînt folo
site pentru dezvoltarea economiei 
naționale și îmbunătățirea continuă a 
cond țiilor vieții materiale și cultu
rale a poporului sovietic.

Anunțind terminarea deplină a re
ducerii proiectate a forțelor armate 
ale U.R.S.S. cu 300.000 de oameni, 
guvernul sovietic este convins că a- 
ceastă importantă acțiune a Uniunii 
Sovietice va servi cauza slăbirii în

vietice putem afirma cu certitudini 
că veți obține noi și mari succese.

Putem să ne închipuim de pa 
acum cît de mari și radicale vor fi 
schimbările ce vor avea loc în lume 
peste șapte ani și, cu atît mai mult 
peste 15 ani. Pînă atunci va obține 
noi succese și mișcarea comunista 
și muncitorească mondială.

D. Aidit a subliniat că în Indo
nezia devin pe zi ce trece tot mai 
strîns unite forțele patriotice și de
mocratice care luptă pentru lichida
rea totală a colonialismului.

D. Aidit și-a încheiat cuvîntarea cu 
cuvintele: „înainte, spre comunism!"

După o scurtă pauză, ședința din 
dimineața zilei de 30 ianuarie a fost 
reluată sub președinția lui IVAN 
SPIRIDONOV (organizația de par
tid din Leningrad). Primul a luat 
cuvîntul NURITD1N MUHITDINOV, 
membru al Prezidiului C. C. al 
P.C.U.S.

Intr-o țară atît de multinațională 
ca a noastră, a spus el, una din 
condițiile principale ale succesului 
luptei pentru victoria comunismului 
este o politică națională internațio- 
nalistă, aplicată cu consecvență. Noi 
îi datorăm geniului lui V. I. Lenin, 
muncii titanice a partidului, puter
nicului popor rus faptul că în țara 
noastră se dezvoltă în mod armonios 
relațiile naționale pe baza principii-» 
lor măreței colaborări a tuturor na
țiunilor. Țării noastre îi este străină 
împărțirea naționalităților în asupri
toare și asuprite, în exploatatoare și 
exploatate, în înapoiate și înaintate, 
în „istorice" și „neistorice".

Peste 100 de naționalități și popu
lații trăiesc în U.R.S.S. și, egale în 
drepturile lor, mînă în mînă, ele 
muncesc ca membrii uneia și ace-t 
leiași mari familii a poporului so
vietic. Măsurile aplicate de partid 
în ultimii cinci ani în toate dome
niile vieții interne și internaționale 
au îmbogățit și mai mult teoria și 
practica politicii naționale.

★
Continuarea dezbaterilor Congresu-i 

lui vom oglindi-o în numărul viitor 
al ziarului.

întreaga omenire admiră energia 
și perseverenta, eforturile neobosite 
ale Uniunii Sovietice pentru apăra
rea păcii, pentru micșorarea încordă-» 
rii internaționale șl înlăturarea peri
colului de război.

Exprimînd interesele vitale ale în. 
tregii omeniri, țările lagărului socia
list, forțele iubitoare de pace d n în
treaga lume. în frunte cu partidele 
comuniste și muncitorești, luptă pen
tru rezolvarea pașnică a probleme
lor internaționale litigioase, pentru 
lichidarea „războiului rece" și a fo
carelor de încordare existente, pen
tru folosirea în slujba progresului a 
mijloacelor materiale irosite în cursa 
înarmărilor.

In lumea contemporană acționează 
forie uriașe ale luptei pentru pace, 
pentru democrație și progres social, 
pentru libertatea și independenta po
poarelor.

Aceasta face posibilă preîntîmpma- 
rea unei noi conflagrații mondiale și 
asigurarea unei păci trainice, dorită de 
popoarele lumii întregi.

Dragi tovarăși.
Partidul Muncitoresc Romîn. clasa 

muncitoare din Romînia. întregul 
nostru popor urează din toată inima 
poporului sovietic și înțeleptului său 
conducător. Partidul Comunist al 
Uniunii Sovietice. Comitetului său 
Central în frunte cu tovarășul Hruș
ciov, succese strălucite în îndeplini
rea planului septenal, grandios pro
gram de construcție' comunistă.

Trăiască Partidul Comunist aî 
Uniunii Sovietice în frunte cu încer
cata sa conducere leninistă 1 Trăiască 
marele popor sovietic, constructor al 
comunismului 1

Trăiască lagărul socialist unit și 
puternic I Trăiască unitatea și coeziu
nea mișcării comuniste internaționale!

Trăiască glorioasa cauză a lui 
Lenin, trăiască pacea și socialismul 1

(Cuvîntarea a fost întreruptă adese
ori de aplauze. La încheiere aplauze 
furtunoase prelungite. Toți se ridică 
în picioare).

cordării internaționale și a creării 
unei atmosfere de încredere în rela
țiile dintre state. Reducerea forțelor 
armate ale U.R.S.S. constituie încă o 
confirmare convingătoare a faptului 
bine cunoscut că Uniunea Sovietică 
traduce cu fermitate și consecvență 
în viață politica leninistă a păcii șl 
prieteniei între popoare.

In cercurile conducătoare ale Uni
unii Sovietice se exprimă speranța că 
reducerea unilaterală a forțelor ar
mate și a armamentelor care a fost 
efectuată va constitui un exemplu 
pentru celelalte puteri, și îndeosebi 
pentru puterile care fac parte din 
Uniunea Atlanticului de Nord, pentru 
ca și acestea să înfăptuiască măsuri 
practice concrete in domeniul înce
tării cursei primejdioase a înarmări
lor și în domeniul destinderii încor
dării internaționale.
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